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Kontakty na zastupitele
KOALICE (23 zastupitelů):
Klub ODS a KDU-ČSL (11 členů)
Předseda: Ing. Jiří Lála, jlala@praha6.cz; místopředsedové:  
Ing. Jan Decker, CSc., jdecker@praha6.cz, Ing. Bc. Simona 
 Nesvadbová, Ph.D., ING-PAED IGIP, snesvadbova@praha6.cz
Klub STAN s podporou Zelených (6 členů)
Předseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz; 
 místopředsedové: Bc. Barbora Truksová,  
btruksova@praha6.cz; MgA. Petr Prokop,  
pprokop@praha6.cz  
Klub PRAHA 6 SOBĚ (6 členů)
Předsedkyně: Mariana Čapková, tel. 773 737 504, 
 mcapkova@praha6.cz; místopředseda: Jiří Janoušek, 
607 909 192, jjanousek@praha6.cz

OPOZICE (22 zastupitelů)
Klub TOP 09 (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Dušek, 775 663 342,  
odusek@praha6.cz; místopředseda: Mgr. Marek Baxa, 
mbaxa@praha6.cz.
Klub Piráti (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Vykoukal, 725 300 552, 
ondrej.vykoukal@pirati.cz; místopředsedkyně:  
Ing. Eva Tichá, 728 124 310, eva.ticha@pirati.cz 
Klub ANO (6 členů)
Předseda: Ing. Mgr. Petr Soukal, Ph.D., 731 625 057,   
psoukal@praha6.cz 
Zastupitelé bez klubu:  
MUDr. Martin Lukáč, Trikolóra+SPD, mlukac@praha6.cz; 
Alena Melzerová, Trikolóra+SPD, amelzerova@praha6.cz

Další podrobnosti o složení zastupitelstva 
najdete na https://shrt.pha6.cz/26l7r
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Květinové záhony kolem Kulaťáku letos symbolizují vlajky 
států zastoupených na šestce. Peníze, kterými na jejich vy-
sazení ambasády přispěly, městská část přeposlala společ-
nosti Via Roseta, která pomáhá lidem s mentálním i kombi-
novaným postižením.

Ve středu 12. června se konala prohlídka nádražní budovy 
Praha-Dejvice. K vidění byl nejen zrekonstruovaný salonek 
pro prezidenta T. G. Masaryka, ale i protiletecký podzemní 
kryt pro třicet až padesát osob.

V neděli 2. června proběhl další Reuse den na šestce. Přišlo 
760 lidí, na výměnu zde bylo k dispozici 2010 kilogramů věcí. 
Nejčastěji účastníci nabízeli textilní výrobky, domácí potře-
by, sportovní vybavení a věci pro děti. Opravárna na místě 
opravila 15 spotřebičů. 

Červen na šestce

Najdete nás také na sociálních sítích:
 facebook.com/praha6
 youtube.com/@mestskacastpraha6748
 twitter.com/Praha6
 instagram.com/mestskacastpraha6

https://www.linkedin.com/company/praha-6/
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V průběhu října proběhne anketa k dopravním 
opatřením ve Vokovicích. Více informací naleznete  
na webu lepsi6.cz/anketavokovice

Letní vycházky    
⟶ Petřiny – 23. července se můžete vydat na vycház-
ku Petřinami, začátek je v 19 hodin na konečné tram-
vaje Sídliště Petřiny. Sídliště Petřiny má tři sídelní cel-
ky a patří mezi nejstarší sídliště v Praze. Připomenete 
si tady profesora Ottu Wichterleho, a to u výzkumné-
ho ústavu postaveného podle návrhu architekta Karla 
Pragera. Obdivovat budete moci i nově postavenou 
knihovnu na Petřinách. 
⟶ Z Liboce do Ruzyně povede vycházka 19. srpna, 
její začátek je v 18 hodin v parku před kostelem sv. Fa-
biána a Šebestiána na autobusové zastávce Libocká. 
Cestou si připomenete historii kostela, vývoj zástavby 
Liboce Dolní i Horní, ale také například spojitost s Lu-
cernou Aloise Jiráska. Projdete zahrádkářskou kolonií, 
zástavbou Ruzyně až k věznici a historickému centru 
v Ruzyni. 

Milí sousedé, milí čtenáři, 
Léto je v plném proudu a řada z vás se již chystá na dovole-
nou, nebo na ní dokonce je. Dovolte mi ale před tím, než vám 
popřeji pěkné léto, trochu se ohlédnout zpět. 

Máme za sebou volby do evropského parlamentu a já bych 
chtěl poděkovat všem občanům Prahy 6, kteří zodpovědně 
přišli k volbám a využili svého práva jít volit. Praha 6 byla zase 
nejlepší, protože volební účast dosáhla téměř 50 %, a já vám 
za to děkuji.

Mezi letní témata patří jistě i náš úspěšný pokus rozšířit péči 
o životní prostředí instalací včelích úlů na střechu Polikliniky 
Pod Marjánkou a také do parku Ladronka. Umožnili jsme tak 
místním včelařům najít domov pro jejich včely a celou akci 
jsme provázali s činností našich škol. 

Vedle péče o životní prostředí je potřeba pečovat i o naše 
duševní zdraví a kulturní vyžití. Dlouhá léta šestka postrádá 
své kulturní centrum, které by umožnilo pořádání větších 
koncertů či dalších kulturních akcí. To se může povést díky 
soukromému projektu na Vítězném náměstí. Červnové zastu-
pitelstvo získalo podrobnější informace o projektu kulturního 
hubu. Mám z toho obrovskou radost, i když vím, že to ještě ně-
jaký ten pátek potrvá, ale věřím, že zde občané Prahy 6 najdou 
to, co jim dlouho chybělo v oblasti kultury.

Vážení a milí spoluobčané, chtěl bych vám popřát co nej-
krásnější prožití letních měsíců a pokud budete jejich část 
trávit na šestce, přijďte třeba do Džbán Parku, do letního 
kina u Keplera nebo se přijďte posadit na lavičku pod stromy 
do znovu otevřeného areálu zámku Veleslavín.

Kuba Stárek, starosta
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Po třech týdnech od oficiálního pře-
vzetí správy zpřístupnila Praha 6 areál 
zámku Veleslavín veřejnosti. Otevřeno 
je denně od 8 do 20 hodin.
Návštěvníci zde najdou jednak místo 
k odpočinku, rodiny s dětmi prostor pro 
trávení volného času na dětském hřišti 
a například spolky prostor pro své akce 
a setkávání. Otevřená je část areálu 
v bezprostředním okolí zámku, stav bu-
dov i parku v tuto chvíli z bezpečnost-
ních důvodů neumožňuje kompletní 
zpřístupnění. 

143 kontejnerů bioodpadu
Po předání parku Praze 6 společnost 
SNEO plochu o velikosti osm tisíc metrů 
čtverečních za tři týdny uklidila – odvez-
la odtud 143 kontejnerů bioodpadu
a zeminy –, pokosila trávu a postarala 
se o zeleň, aby nebyla nebezpečná. 
„V přední části zámku a přilehlých budo-
vách jsme po  odstranění náletů objevili 
lemované záhony, které jsme zrekulti-
vovali a osadili novými keři a ozdobnými 
rostlinami. Před vstupem do zámku stojí 
vzrostlá stará lípa, tu ošetřil arborista 
a v její blízkosti jsme zrekonstruova-
li dětské hřiště,“  popisuje předseda 
 před stavenstva společnosti SNEO Zde-
něk Hořánek. Pracovníci komunální fir-
my dále vyčistili všechny asfaltové cesty 

Areál zámku Veleslavín  
je otevřený 

od drnů a mechu. Za zámkem vyčistili 
zasypanou kašnu a osázeli ji květinami. 
Do parku přibylo jedenáct laviček a pět 
stylových litinových odpadkových košů. 
Údržba zeleně bude v následujících 
týdnech pokračovat tak, aby se veřej-
nosti otevřelo 22 tisíc z celkových 29 
tisíc metrů čtverečních parku. Zároveň 
bude společnost pravidelně kosit trávu 
a udržovat už zpřístupněnou část.

Co dál? 
Zpřístupnění areálu zámeckého parku 
veřejnosti patřilo mezi priority radnice. 
„Městská část tak dohodou se státem 
získala i možnost hledat pro Veleslavín-
ský zámek novou budoucnost. Nicméně 
stále platí, že Ministerstvo financí avizo-
valo na letošní rok prodej areálu formou 
aukce,“ připomíná statutární místosta-
rosta Petr Prokop (STAN). 

Vizi do budoucna žádá zastupitel 
Ondřej Dušek (TOP 09): „Údržba a pro-
voz stojí městskou část několik milionů 
korun a je důležité vědět, proč je Praha 6 
do areálu investuje. Jen proto, aby si zde 
mohly děti hrát a lidé odpočívat? Nebo 
má městská část představu, co a jak 
bude s areálem dál?“ 

Je třeba podotknout, že na koupení 
zámku v dražbě a následnou rekonstruk-
ci Praha 6 potřebné peníze nemá. ■

Krátce z radnice 
⟶ Na svém červnovém jednání 
zastupitelé souhlasili s vyhlášením 
dotačního programu Šestka ko-
munitní 2025. Peníze půjde čerpat 
na provoz komunitních center, čin-
nost spolků a různé projekty, Jeden 
žadatel může požádat maximálně 
o 300 000 korun. 
⟶ Zastupitelé projednali koordi-
nační studii regulace centrálního 
prostoru Baba z února 2024 a shod-
li se na tom, že nepodporují výstav-
bu navrženou soukromými investo-
ry, jak ji prezentovala tato studie.
⟶ Na projekt Podpora sportovní 
identity Prahy 6 jde z rozpočtu 5,5 
milionu korun. Pět milionů korun 
si rozdělí podle daných pravidel 
florbalisté Tatranu Střešovice, fot-
balisté Dukly Praha, atleti TJ Dukla 
Praha a volejbalisté z Beach klubu 
Strahov. Půlmilionovou prémii pro 
nejlepší projekt získal SK Kotlářka. 
⟶ Podruhé se sešla pracovní 
skupina k dalšímu postupu ve věci 
rekonstrukce a přístavby polikliniky 
Pod Marjánkou. Řešila zejména její 
financování a následný provoz.
⟶ Městská část jednoznačně 
podporuje prodloužení tramvajové 
tratě do Suchdola a dále Velkých 
Přílep. Pověřila proto radního pro 
dopravu, aby vyjednával o doprav-
ních tématech se Středočeským 
krajem a jeho jednotlivými obcemi.

↑ Ještě před měsícem byla kašna zasypaná a zarostlá trávou. ↑ Nyní je vyčištěná jak kašna, tak celé okolí.
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V péči městské části je 87 dětských hřišť a 24 sportovišť na území Prahy 6. 
Co do počtu tedy nabízejí dětem a dalším zájemcům spoustu příležitostí, 
jak trávit volný čas aktivně, venku, v pohybu. Radnice si ale uvědomuje, že 
prostor pro zlepšování zde určitě je, a usiluje o to nabízet prostor a prvky 
také pro starší děti.

Jak a kde tráví volno děti? 
Šestka nabízí přes sto hřišť a sportovišť 

Navrhování dětských hřišť je úzce svázáno s otázkou bezpeč-
nosti. Tu určuje u volně přístupných hřišť norma ČSN EN 1176. 
„Norma má celoevropskou platnost, jenže zatímco v jiných 
zemích představuje pro výrobce pouze doporučení, v České 
republice je závazná. To bohužel vede k určité jednotvárnosti 
hřišť. Nabídka certifikovaných prvků je poměrně omezená, 
protože proces certifikace je časově i finančně náročný,“ vy-
světluje radní pro životní prostředí Petr Palacký (Zelení), který 
má dětská hřiště v gesci. Příkladem může být kuličkové hřiště 
na Dědině, které zvítězilo v rámci participativního rozpočto-

vání Nápad pro šestku. Inspirací bylo hřiště zhotovené své-
pomocí, ovšem nutnost zpracování projektové dokumentace 
a certifikační proces vedly k tomu, že celkové náklady namís-
to původně odhadovaných dvou set tisíc korun dosáhly téměř 
dvou milionů. 

Starším dětem nabídnout něco navíc
Zábava venku je důležitá i pro starší děti. Také ony stojí 
o vhodný prostor pro svoji hru a pobyt, potřebují ale trochu 
jinou formu. V pubertě se proměňuje způsob hry i trávení vol-

Kuličkové hřiště na Dědině 
se od ostatních liší. Impuls 
pro jeho vznik přišel v rámci 
Nápadu pro Šestku.

Fo
to

: A
nn

a 
Šo

lc
ov

á 
a 

K
at

eř
in

a 
M

ar
šá

lo
vá



praha6.cz6

červenec / srpen 2024Téma vydání

ného času dětí, zároveň se odlišují potřeby dívek a chlapců. 
„Děti méně běhají po hřišti, svůj volný čas více tráví ve veřej-
ném prostoru,“ vysvětluje architektka Mirjana Petrik ze spolku 
Město přátelské dětem, který se veřejnému prostoru pro děti 
ve městě dlouhodobě věnuje. „Jedenáctiletí se ještě rádi 
pustí do divoké volné hry. Patnáctiletí už spíš uvítají aktivní 
sportovní, a také pobytovou funkci veřejného prostoru, napří-
klad sezení ve skupinách. Určitě je důležité tato místa integro-
vat do okolního prostoru parků, ulic a náměstí, protože to, co 
je pro starší děti podstatné, je být součástí městského života 
a ruchu, a ne být odsunutý někam na okraj sídliště. 

První dobrodružné hřiště
Právě ve spolupráci spolku Město přátelské k dětem, městské 
části a Domu dětí a mládeže hlavního města Prahy se otevřelo 
počátkem června v ulici Na Kocínce první dobrodružné hřiště 
v České republice, takzvaný Adventure Playground. Princi-
pem tohoto hřiště je, že ve městě vytváří prostor, který patří 
dětem. To znamená, že děti si v něm rozhodují, jak si budou 
hrát a jak v něm tráví svůj čas. Platí zde pravidlo, že hřiště je 
pro všechny zadarmo a děti mohou odcházet a přicházet, jak 
chtějí. V oploceném areálu měly děti po celý červen připraven 
nejrůznější stavební materiál, nářadí a také odborný dozor. 
Díky tomu si mohly jednotlivé prvky stavět a přestavovat 
samy. Hřiště se denně měnilo, což bylo pro mnohé atraktivní 
a vracely se sem. 

Jednalo se nicméně o dočasný projekt na omezenou dobu, 
během prázdnin bude pozemek předán stavební firmě, která 
zde začne budovat novou budovu základní školy. „Pilotní pro-
voz hřiště se jednoznačně osvědčil, ukázalo se, že po prostoru 
pro tvořivou a volnou hru dětí je jednoznačně poptávka. Re-

gistrujeme také značný zájem jiných měst a městských částí,“ 
uvádí radní Petr Palacký. Vzhledem k zájmu veřejnosti bude 
areál Na Kocínce otevřen ještě 8. až 12. července. Pro trvalejší 
umístění tohoto typu hřiště městská část hledá vhodný po-
zemek, rozběhla se jednání s magistrátem ohledně pozemku 
v lokalitě Vypich. 

Hřiště Na Kocínce není jediným prostorem, na jehož kon-
cepci se podílely děti. Spolek Nesedím sousedím se v rámci 
svého projektu Město patří všem zaměřil na zapojení starších 
dětí základních škol do plánování úprav vokovického hřiště 
Na Křídle. Děti se zde učily participaci od začátku do konce: 
místo si prohlédly, navrhly úpravy, svou verzi představily ostat-
ním a část úprav realizovaly svépomocí. „Zvládly tady osadit 
schody na kluzké a prudké cestě, vybudovat lávku přes potok, 
udělat záhony s bylinkami a jahodami, vykopat a vytvořit ohni-
ště, smontovat stůl a posezení,“ vyjmenovává Kristina Ciprová 
ze spolku Nesedím sousedím. Přesun některých herních prvků 
a jejich doplnění následně zajistí Praha 6.

Vylepšení hřišť o stín a pořádek
V rámci Nápadu pro šestku vzniklo na konci loňského roku 
zcela nové hřiště ve Staré Ruzyni, poblíž Litovického potoka, 
a městská část nyní rozbíhá kroky pro vytvoření nového hřiště 
poblíž bělohorské ulice Nad Manovkou. Zřizování nových dět-
ských hřišť je však obecně limitováno nedostatkem volných 
pozemků. Městská část se proto snaží v první řadě vylepšovat 
ta stávající. Nejen klimatická změna přiměla radnici k tomu, že 
intenzivně řeší zastínění hřišť, zvlášť pískovišť, kde se pohy-
bují nejmenší děti. Během letošního roku instalovala stínící 
plachty na pěti dětských hřištích, na dalších sedmi hřištích 
už jsou z předchozích let. Loni na podzim přistoupila radnice 
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také ke koordinované dosadbě stromů v blízkosti hřišť, tam, 
kde to bylo technicky možné.

Jaké další úpravy radnice plánuje? Větší proměnou by mělo 
projít jedno z nejvyužívanějších šestkových hřišť na Lotyšském 
náměstí, a to v rámci revitalizace celého náměstí. Úprava 
a doplnění čeká také břevnovské hřiště a sportoviště v ulici 
Šultysova – 8. listopadu, takzvaný Úl, a hned dvě hřiště na Čer-
veném Vrchu – v blízkosti Egyptské ulice a mezi Arabskou 
a Evropskou. Další hřiště by měla být obohacena o nové herní 
prvky díky vítězným projektům z Nápadu pro šestku – napří-
klad hřiště Hadovka nebo lesní hřiště v Soborské ulici.

Pro nejmenší
Z anket, které městská část připravila, vyplynulo, že skupinou, 
pro niž je třeba zlepšit prostředí, jsou rovněž nejmenší děti. 
V loňském roce proto došlo k výměně sedáků na některých 
houpačkách za ty vhodné pro batolata. Na pěti dětských 
hřištích byly rovněž na zkoušku umístěny bedny pro odkládá-
ní hraček z pískoviště. Tento projekt se v principu osvědčil, 
do budoucna ale budou zvoleny boxy z jiných materiálů. 

Tématem, které se často na hřištích řeší, jsou toalety. 
V současnosti mají rodiče a děti na nejvytíženějších hřiš-
tích k dispozici takzvané smart toalety. Radnice by je ráda 
 postupně nahrazovala klasickými, které jsou připojeny 
na sítě, což ovšem naráží opět na finanční limity. Proto takové 
toalety v současnosti slouží pouze Na Babě a na hřišti u Břev-
novského kláštera. 

Trendy ve světě
„Praha 6 má s množstvím parků a zelených ploch obrovský 
potenciál, aby se stala městem ideálním pro děti. Nedostat-
kem zatím je, že tyto plochy nejsou dostatečně propojené 
čitelným systémem pěší infrastruktury. Představte si, že by 
vedení města uvažovalo koncepčně a podpořilo propojení 
těchto ploch uzpůsobenými trasami, na kterých se mohou 
pohybovat jak kočárky, tak sedmileté děti na kolech nebo už 
samostatní devítiletí. Čtvrť by nesmírně ožila a veřejný pro-
stor by se přirozeně stal místem nejen pro zdravé dospělé, ale 
i děti,“ nabádá Mirjana Petrik. ■

Školní hřiště pro všechny 
Nabídku hřišť na šestce tvoří i ta školní, 
která se ve vymezených dobách otevírají 
veřejnosti. Seznam těchto hřišť, provoz-
ní dobu a podmínky pro využití najdete 
v Geoportálu Prahy 6. Příkladem hřiště, 
které se na letní měsíce přes den otevře, 
je Rooseveltova – Na Marně.

Péče o dětská hřiště 
Kontrola a revize dětských hřišť ve správě městské části 
probíhá podle stanoveného harmonogramu a následují-
cích pravidel.
⟶ Běžnou kontrolu, údržbu a úklid provádí společnost 
SNEO. Nejčastěji je to na hřišti Lotyšská, a to pětkrát týd-
ně, u ostatních pak dvakrát nebo třikrát týdně.
⟶ Při této běžné údržbě se uklízejí plochy a uhrabává 
písek. Pokud je na hřišti toaleta, kontroluje se a uklízí i ta.
⟶ Jednou za rok se překopávají dopadové plochy a také 
mění písek v pískovištích.
⟶ Třikrát ročně podrobují pracovníci – odborně způsobi-
lé osoby – hřiště technické kontrole, při níž posuzují stav 
herních prvků v návaznosti na normy. Případné nedostat-
ky sepíšou v takzvané revizní zprávě a nechají opravit.
⟶ Opravy na hřištích probíhají i průběžně, pokud se ob-
jeví nějaká vada či závada na zařízení. Ty nejčastěji hlásí 
správce hřišť, pracovníci odboru dopravy a životního pro-
středí nebo návštěvníci prostřednictvím aplikace Lepší6.
⟶ Informace o frekvenci úklidů, sečí trávy, hrabání listí 
a kontaktní osobě za správce jsou pro každé hřiště uve-
deny na Geoportálu Prahy 6  gis.pha6.cz.

Již v loňském roce radnice obnovila infor-
mační cedule, které odpovídají nové vizuální 
identitě Prahy 6. Informují nejen o návštěv-
ním řádu, správci hřiště či možnosti využít 
aplikaci Lepší 6, ale po načtení QR kódu 
návštěvníci zjistí, kde se v blízkosti nachází 
další hřiště nebo veřejné toalety. 

↓ Adventure Playground je hřiště, kde mají děti připravený nejrůznější 
stavební materiál a nářadí a samy rozhodují o tom, jak bude prostor 
vypadat.
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Jak hodnotíte kvalitu dětských hřišť 
na šestce? 

Praha 6 má přes 
stovku hřišť 
a sportovišť. 
Prostor pro 
zlepšování zde 
stále je, hlavně 
v nabídce pro 
starší děti. 

Štěpán Barták 
(PRAHA 6 SOBĚ)
Hledáme nové přístupy 
k architektonickým návrhům 
hřišť, protože je vnímáme 
jako veřejný prostor, v němž 
by měli rádi trávit čas i do-
spělí, ať už hrou s dětmi, 
vlastním odpočinkem, či 
při pořádání akcí pro různé 
generace. Na hřištích jsou 
děti dost často, a tedy je toto 
prostředí zásadně předurču-
je v cítění veřejného prosto-
ru, jak funkčně, tak esteticky. 
Dětské hřiště je umístěno 
ve světě dospělých, a tak 
má svým vzhledem vhodně 
reagovat na okolní archi-
tekturu a zeleň, je to jakási 
zmenšenina města, kde vše 
vytváří harmonický celek. 
Nejen prolézačky, ale i mobi-
liář, oplocení či malá umě-
lecká díla, to vše by si děti 
měly mít možnost osahat 
– jen tak můžeme způsobit, 
že v dospělosti budou naše 
děti vytvářet města krásná 
a funkční pro všechny. A pro-
tože je potřeba zkoušet nové 
věci, pomohli jsme realizovat 
i pěkný nápad spolku Město 
přátelské dětem na zřízení 
prvního Adventure Play-
ground, kde si děti mohou 
kousek města dokonce samy 
postavit – vždyť jak lépe se 
naučit, kolik dá dělání města 
práce, no ne? ■

Jan Decker  
(Koalice ODS  
a KDU-ČSL) 
Šestkové děti si mají oprav-
du z čeho vybírat. Zhruba 
stovka dětských hřišť jim 
ve své rozmanitosti nabí-
zí vskutku bohaté menu. 
Od pískovišť přes různé 
prolézačky, klouzačky, hou-
pačky až po takové lahůdky, 
jakými jsou například atrak-
tivní vodní prvky v parku 
Maxe van der Stoela nebo 
skateboardová u-rampa 
na Vypichu, kde je možné si 
také zahrát škálu míčových 
her či potrénovat parkou-
rové dovednosti. V zimě 
tam pro veřejnost funguje 
ledová plocha. Další atrakce 
se plánují nebo procházejí 
zkouškami. Kreativní děti 
se mohly v červnu vyřá-
dit v dobrodružném hřišti 
Na Kocínce, kde si mohly 
stavět svůj vlastní svět. Ná-
pad pro šestku přinesl návrh 
pumptrackové dráhy u Zim-
ního stadionu Hvězda, jehož 
realizace se připravuje. Pro 
sportovně orientované děti 
je v Praze 6 na výběr z řady 
hřišť pro kolektivní sporty, 
ale i možnosti si zaposilovat. 
Kvalita všech dětských hřišť 
je na vysoké úrovni a o jejich 
správu je dobře postaráno 
buď provozovatelem, nebo 
společností SNEO, a.s., která 
spravuje většinu z nich. ■

Petr Palacký  
(STAN s podporou 
Zelených)
Šestková hřiště jsou vesměs 
ve slušném stavu, splňují 
všechny potřebné normy, 
procházejí průběžnými kon-
trolami a poškozené prvky 
bývají průběžně opravovány. 
Na druhou stranu jenom 
několik hřišť na šestce vy-
stupuje nad rámec běžného 
průměru. S kolegy se proto 
snažíme, abychom na šestce 
vytvářeli prostory, které jsou 
zajímavé a atraktivní, a to 
pro všechny věkové skupiny 
dětí. Z dosavadních prů-
zkumů vyplývá, že nabídka je 
vcelku dostatečná u věkové 
skupiny 3-6 let, pokulhává 
ale u nejmladších dětí a dále 
u těch starších. U batolat je 
situace ještě vcelku jednodu-
chá, stačí na stávající hřiště 
doplňovat vhodné prvky jako 
třeba houpačky se sedákem 
pro nejmenší. Naproti tomu 
pro starší děti už přestává 
být atraktivní prostor klasic-
kých hřišť jako takový. Pilotní 
projekt dobrodružného 
hřiště Na Kocínce ukázal, že 
o tento typ aktivity je jedno-
značně zájem. Další cestou 
je postupně zpříjemňovat 
jiná veřejná prostranství, aby 
byla atraktivnější pro trávení 
volného času, a to nejen ze 
strany dětí. ■
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Marek Baxa  
(TOP 09)
Kvalita je dlouhodobě vyso-
ká. Podle mého by bylo dob-
ré dále pokračovat v budo-
vání míst se zdroji pitné vody 
a umělého zastínění. Rezervy 
naopak vidím v tom, aby-
chom se zabývali více okolím 
hřišť. Dvě konkrétní opatření, 
která by mohla zvýšit kvalitu 
dětských hřišť, jsou stromy 
a přechody. Stromy ve městě 
jsou nejpřirozenějším zastí-
něním s mnoha výhodami. Je 
jasné, že není možné sázet 
vzrostlé stromy, ale trvalý 
tlak a promyšlení, jak zajistit, 
aby stromy v okolí dětských 
hřišť byly i za několik let  
a aby fungovaly jako přiro-
zené zdroje stínu, je velmi 
žádoucí. Je to práce na léta 
dopředu, ale naše děti, které 
si teď na hřišti hrají, jednou 
tuto naši prozíravost ocení 
jako rodiče. Na mnoha mís-
tech v okolí dětských hřišť 
není možné zcela bezproblé-
mově překonávat silnice. Ať 
již tím, že auta parkují v jejich 
těsné blízkosti, nebo že 
v okolí dětských hřišť chybí 
namalované přechody. I přes 
platná pravidla, která upravu-
jí budování přechodů, bych 
rád v tomto případě upřed-
nostnil bezpečnost. Ideálně 
vše doplněné o bezbariérové 
nájezdy. ■

Eva Tichá
(Česká pirátská 
strana) 
Moderní dětská hřiště při-
spívají ke zdraví a pohodě 
dětí. Vytvářejí podmínky pro 
tělesné aktivity, rozvíjení 
fantazie a tvořivosti ve spo-
lečnosti vrstevníků. Děti 
se učí komunikovat, sdílet, 
spolupracovat, ale i řešit 
konflikty, což je přínosné pro 
rozvoj sociálních dovedností 
a budování přátelství.
Prohlédla jsem si několik 
udržovaných hřišť vybave-
ných moderními herními prv-
ky v Praze 6. Rodiče oceňují 
praktické prvky jako stínicí 
plachty nad pískovištěm 
i nad vodním prvkem v parku 
Maxe van der Stoela. V hor-
ším stavu jsem našla dětské 
hřiště Kamerunská-Nigerij-
ská. Rozpadající se dřevěné 
lavičky, zrezivělé sloupky 
u houpaček a kolotoče, 
zpuchřelá sedátka. Vyskytují 
se také problémy s nefunkč-
ními toaletami a pítky jako 
třeba na Puškiňáku.
Je zřejmé, že některá hři-
ště postrádají pravidelnou 
údržbu pro zachování jejich 
funkčnosti a tím potěšení 
z jejich užívání. Náměty pro 
zlepšení stavu dětských hřišť 
i dalších veřejných prostor 
uvítám na svém mailu, viz. 
strana 2. ■

Alena Melzerová 
(Trikolora+SPD)
Dětská hřiště na Praze 6 mají 
výhodu svého pěkného okolí. 
I přes snižující se úroveň 
čistoty a bezpečnosti Prahy 
jako celku si naše část města 
zachovává punc zelené a re-
lativně čisté pražské čtvrti.  
O dětská hřiště na šestce 
je dobře postaráno, dbá se 
na kvalitní povrch i ochranu 
před sluncem – tam, kde 
chybí stromy, je plánováno 
zastínění plachtou v letních 
měsících. Samozřejmostí je 
pravidelná výměna písku, hy-
giena. Mnohá hřiště na Pra-
ze 6 mají kromě klasických 
herních prvků i různé smys-
lové – oblíbené jsou hudební 
nástroje, vodní prvky, textu-
rované panely nebo smyslový 
chodník. Důležitý je kromě 
rozmanitosti hřišť i fakt, že 
jich je na Praze 6 celkem 
dostatek v porovnání k počtu 
dětí. Sebedokonalejší dětské 
hřiště ale nezabrání přiroze-
né touze dětí zmizet do-
spělým z očí a jít si po svém 
na různé průzkumy okolí. 
Abychom jim to mohli umož-
nit – těm školce odrostlým –, 
potřebujeme čisté a bezpeč-
né prostředí, které začíná být 
problém již i v Praze 6. ■

Marek Tolde   
(ANO 2011)
Městská část Praha 6 v sou-
časné době spravuje více 
než 80 veřejných dětských 
hřišť. Podle mého názoru 
a osobních zkušeností jsou 
hřiště v dobrém stavu a je 
na nich dostatečné množství 
herních prvků, které za-
ujmou děti od jednoho roku 
do dvanácti let. Na hřištích, 
která prošla rekonstrukcí  
jsou instalovány lezecké 
stěny, hrazdy a další cvičební 
prvky, které mají ke hrám 
přilákat i děti starší deseti 
let, což se bohužel moc ne-
daří. V reakci na stále teplejší 
počasí se na vybraných hřiš-
tích instalují plachty na zastí-
nění dětských pískovišť, aby 
si naši nejmenší mohli neru-
šeně hrát i v parných dnech. 
Z diskuzí, které vedeme 
s rodiči dětí na toto téma, 
vznikl požadavek na instalaci 
více vodních prvků, jako jsou 
mlžítka a brouzdaliště, a tím 
zvýšit komfort dětí v hor-
kých letních dnech. Dětská 
hřiště na naší nádherné 
 šestce hodnotím kladně. Je-
diné co mi na některých ze 
hřišť chybí, jsou děti, které 
by je využívaly. Ale to je jen 
tichý povzdech. Přeji všem 
krásné léto. ■
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Městská část chce při přípravě své dlouhodobé 
strategie získat cenné informace také od občanů 
Prahy 6. Proto připravila dotazník, v němž se mohou 
do 31. července vyjádřit. 

Jak se vám v Praze 6 bydlí, studuje, 
pracuje, podniká a jak tady trávíte volný 
čas? Líbí se vám vaše okolí? Jak cestu-
jete? Jaké služby v městské části vyu-
žíváte? Na tyto a další otázky můžete 
odpovědět v dotazníku, který je do 31. 
července dostupný na adrese bit.ly/Le-
psi6. Dotazník je jedním z podkladů pro 
přípravu strategie rozvoje Prahy 6, která 
aktuálně vzniká a bude hotová v polovi-
ně příštího roku. 

Občané i osobnosti
Dotazník je anonymní, jeho vyplnění 
trvá přibližně deset až patnáct mi-
nut. Vaše odpovědi budou sloužit pro 
vyhodnocení života na šestce, tvorbě 
strategie rozvoje a diskuzi o nastavení 
budoucích priorit.

Nasdílejte dotazník také svým blízkým, 
rodině, kolegům a známým. Důležitý 
je názor nejen občanů šestky, ale i lidí, 
kteří zde studují, dojíždějí sem za prací 

Pomozte tvořit  
budoucnost šestky

Jak se vám na Šestce žije? 
Jak si ji do budoucna představujete?

    Vyplňte dotazník
← 
    https://s.pha6.cz/Lepsi6

nebo zábavou. Čím více lidí ho vyplní, 
tím lepší podklady získá městská část 
pro svůj budoucí strategický plán. Při 
tvorbě strategie rozvoje městská část 
osloví a zapojí také široké spektrum 
osobností, odborníků, partnerských 
a spolupracujících organizací. 

Další možnosti vyjádřit se ke strategic-
kému plánu budou následovat. Jak vznik 
tohoto dokumentu probíhá, jak a kde 
se můžete do přípravy zapojit, najdete 
na lepsi6.cz. ■

Řekněte si 
svoje k životě 
na Šestce.
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Přesně před 10 lety – 28. srpna 2014 pár minut před půlnocí 
odjel z nádraží Bubeneč poslední vlak. Na rozlučkový 
happening tehdy dorazily desítky lidí. Návštěvníci se sem 
mohou opět vracet: cestovat za zážitky už není třeba, 
zážitky na ně budou čekat přímo v nádražní budově. Ta se 
mění v kulturní a komunitní centrum Stanice 6. 

Jednopatrová staniční budova archi-
tekta Antonína Jünglinga stojí u ko-
lejí od roku 1850. Do provozu ji uvedli 
v roce 1854 spolu se zprovozněním tratí 
Severní státní dráhy z Prahy do Lovosic. 
Fungovala do roku 2014, kdy její funkci 

převzala nově vybudovaná zastávka 
Praha-Podbaba. Rok před tím se nádraží 
stalo kulturní památkou. 

Že prohlášení stavby za kulturní 
památku nutně nemusí znamenat její 
záchranu, dokládá nádraží Vyšehrad. 

Bubenečské 
nádraží 10 let poté
Stanice 6 se stává významným 
bodem na kulturní mapě 

To je památkou od roku 2000 a kvůli 
spekulantům s nemovitostmi už více 
než čtvrtstoletí chátrá, některé jeho 
části spadly nebo je majitelé nechali 
zbourat. „V době, kdy vlaky opustily 
bubenečské nádraží, už jsme znali osud 
toho vyšehradského a věděli jsme, že 
rozhodně nechceme, aby to v Bubenči 
dopadlo stejně,“ říká radní po kulturu, 
sport a volný čas Jan Lacina (STAN), 
který se projektu věnuje celých deset 
let. Proto městská část požádala hlavní 
město, aby budovu vykoupilo od Správy 
železnic a poté ji Praze 6 svěřilo. Poda-
řilo se, ačkoli proces trval několik let – 
hlavní město budovu získalo až v roce 
2017, převod na městskou část zabral 
další dva roky. Nešlo ale o promarněný 
čas, Praha 6 tak aspoň získala prostor 
rozmyslet si a zeptat se svých občanů, 
co by si v objektu přáli. Vyhlásila anketu 
pro veřejnost, do níž se zapojilo na osm 
stovek lidí.

Padesátka zájemců
Jakmile v roce 2019 získala Praha 6 
nádraží do své správy, zahájila výběrové 
řízení na nového provozovatele. Tomu 
předala výsledky ankety, které nijak 
nekomentovala a nezpracovávala, aby 
nedošlo ke zkreslení, a také stanovila 

Kultura, sport a volný čas
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podmínky. Ty byly pro budoucí provozo-
vatele velmi příznivé, roční nájemné činí 
sto tisíc korun. „Radnice zde zachovala 
stejný princip jako třeba u Písecké brá-
ny. To je také nákladně zrekonstruovaný 
historický objekt a kulturní památka 
s omezenými možnostmi využití,“ vy-
světluje radní Lacina a dodává, že díky 
takto stanoveným podmínkám se mohl 
budoucí provozovatel více než komerč-
nímu hledisku věnovat kvalitě svého 
projektu. 

Tento postup se osvědčil, své projekty 
předložilo padesát zájemců. Z nich po-
rota vybrala pět velmi kvalitních, které 
postoupily do druhého kola. V něm 
zvítězil projekt Stanice 6 autorů Richar-
da Preislera, Martina Kontry a Martina 
Krba, za nimiž stojí již realizované pro-
jekty jako Bajkazyl, Bike Jesus, Fuchs 2, 
vinobar Dvojka či galerie Šachta. 

Rekonstrukci zbrzdila pandemie
Zatímco porota vybírala nejlepší pro-
jekt, probíhaly také přípravy na rekon-
strukci a vydání stavebního povolení. 
Městská část čekala s jejich finalizací až 
na dobu, kdy bude jasné využití budovy 
a vítěz soutěže. Ten tak mohl do rekon-
strukce promítnout své plány a před-
stavy. Radnice se vyhnula problémům, 
které doprovázejí další pražskou památ-
ku – Šlechtovu restauraci v nedaleké 
Stromovce. Ta je sice nákladně a krásně 
zrekonstruovaná zvenku, ale stále ne-
může najít svého nájemce, neboť inte-
riéry nejsou uzpůsobeny konkrétnímu 
využití a náprava vyjde na další stovky 
milionů korun. 

U Bubenečského nádraží budou-
cí nájemci na návrhu spolupracovali 
s architekty Ondřejem Tučkem a Janem 
Binterem, kteří stojí za novou podobou 
budovy. Stavební povolení získala měst-
ská část v roce 2019 a předpo kládalo se, 
že za dva tři roky začne budova sloužit li-
dem. Ovšem zasáhla vyšší moc – pande-
mie covidu-19, která na dva roky zkom-
plikovala veškerý život v zemi, a také 
nečekané problémy se stavem budovy, 
které nemohl odhalit prvotní průzkum 
a na něž se přišlo až při stavbě. 

„Na výslednou podobu se těším,  
a věřím že naplní naše očekávání. 
 Praha 6 a Stromovka ten prostor po-
třebují jako sůl. Trochu nefér mi přijde 
svalovat neschopnost vypsat pořádně 
vý běrko na pandemii covidu, ta sice 
kom plikovala kulturní provozy, ale 
nikoliv schopnost na poprvé a pořád-
ně vypsat soutěže. Ale to už je odpo-
vědnost  příslušných radních, vydrželi 

← Nové kulturní centrum  
má atraktivní logo.
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Pět finalistů 
Vítězové a budoucí provozovatelé 
Stanice 6 vzešli z pěti velmi 
kvalitních soutěžních projektů, 
které postoupily do druhého kola:

⟶ Za nejzdařilejší označila projekt 
autorů Richarda Preislera, Martina 
Kontry a Martina Krba nazvaný 
Stanice 6. Za nimi stojí již realizo-
vané projekty jako Bajkazyl, Bike 
Jesus, Fuchs 2, vinobar Dvojka či 
galerie Šachta. 
⟶ Druzí skončili provozovate-
lé populární Klubovny Povaleč 
v pražských Dejvicích s projektem 
Nádraží Bubeneč.
⟶ Na třetím místě se umístil pro-
jekt novinářů Petra Orálka a Karla 
Škrabala Nádraží Bubeneč – stani-
ce kultury, sportu a zábavy.
⟶ Čtvrtý skončil projekt Diva-
dla bratří Formanů s podtitulem 
Nádraží, kam se vrací život, i když 
vlaky už tu nestaví.
⟶ Pátí skončili provozovatelé 
Kasáren Karlín. 

Slavnostní otevření Stanice 6 se 
bude konat 28. srpna 2024, tedy 
přesně deset let poté, co tudy pro-
jel poslední vlak. 

jsme prostě o pár let déle, tak snad to 
bude pěkné,“ říká zastupitel Ondřej 
Chrást (Piráti).

Opravovalo se venku i uvnitř
Obnovou prošla celá budova nádraží – 
interiéry, fasády, střecha, okna i dveře, 
dřevěné prvky i okolní plochy. Dřevěná 
bohatě vyřezávaná veranda se repaso-
vala a doplnily se původní chybějící části.

Jako první zaujme kolemjdoucí už 
nyní nová a čistá fasáda. Ta původní 
se očistila a sanovala, opravou prošly 
ozdobné prvky i drážní označení Bube-
neč písmomalířskou formou. Dále došlo 
k rekonstrukci střechy, zejména k opra-
vě poškozených částí krovů, a budova 
má novou krytinu.

Uvnitř se odstranily nepůvodní příčky, 
aby zde vznikl velký otevřený prostor. 

Kultura, sport a volný čas

Obnovou prošly podlahy, stropy, dře-
věný strop v severním křídle, dveře 
i omítky. Znova se budovaly veškeré 
rozvody, tedy elektřina, voda a odpa-
dy, systém vytápění, plynové potrubí. 
Protože se vědělo, kde se co bude 
nacházet, jsou už v budově připravené 
instalace pro kuchyň.  

V rámci úpravy venkovních ploch se 
znova předláždil přilehlý chodník, peron 
i dlažba kolem nádraží. „Vybudovali 
jsme vjezd a parkování, zajistili bez-
bariérové přístupy do budovy z ulice 
a z peronu. Peron od kolejí odděluje 
plot, aby nešlo ze Stanice 6 vstupovat 
do kolejí. To je důležité bezpečnostní 
hledisko,“ vyjmenovává Zdeněk Hořá-
nek, předseda představenstva městské 
 společnosti SNEO, která se na rekon-
strukci podílela a zároveň koordino-

vala jednotlivé práce. Pro zajímavost: 
kamennou pamětní desku s nápisem 
Zde padl za vlast v květnu 1945 Josef 
Žirovnický se podařilo ochránit a zůstá-
vá na svém místě.

Na co se těšit
V následujících týdnech se bývalé 
 nádraží promění v komunitní centrum 
se sportovním a kulturním sálem, galerií 
a bistrem. Pořádat se tu budou koncerty, 
debaty nebo workshopy. Počítá se mimo 
jiné s pingpongovým stolem speciálně 
navrženým od designéra Jana Plecháče, 
fotbálkem, cyklistickými trenažéry i půj-
čovnou vintage silničních kol.

„Naše osa je jasná: vlaky, sport, vý-
tvarné umění, hudba, komunita – a ulti-
mátní kvalita,“ říká za nové provozovate-
le Martin Kontra. Jako první zde otevřou 
pop up bistro na nástupišti. ■
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V rámci kontribučních smluv by měla městská část získat 
skoro patnáct tisíc metrů čtverečních v okolí známého 
parku břevnovské Plivátko. Jde o pás zeleně mezi ulicemi 
Diskařská a Za Strahovem. 

Získání těchto pozemků by mělo hned 
dvě pozitiva: městské části se podařilo 
zajistit, že pozemky nezastaví soukromý 
investor a park tak zůstane přístupný 
veřejnosti. Zelená plocha pak dovolí 
rozšířit možnosti piknikového místa 
a parku jako místa pro komunitní set-
kávání, sloužícího nejenom pro obyva-
tele Břevnova. 

Třikrát větší hodnota
Pozemky městská část získala od spo-
lečnosti Real 9, která v západní části 
mezi ulicemi Maratónská a Běžecká 
bude stavět bytové domy. Půjde o tři 
propojené domy o čtyřech nadzemních 
podlažích a jeden třípodlažní dům. Tyto 
domy budou umístěny na pozemcích, 
kde jsou ještě patrné zbytky minulých 
staveb, a dokonce i černé skládky. 
Rozhodně tak nevzniknou na úkor 
zeleně. Naopak, jejich realizace vylepší 
místo, které dnes nepůsobí utěšeným 
dojmem. Příprava tohoto stavebního 
projektu ukázala, že stavební záměry lze 
připravovat tak, aby nevyvolávaly pro-
testy a negativní reakce místních. Studii 
od JRA Jaroušek Rochová architekti 
podpořila komise územního rozvoje.

Navíc se investor zavázal převést 
do majetku městské části celý prostor 
níže položeného parku o výměře bez-
mála patnáct tisíc metrů čtverečních 

v okolí známého břevnovského Plivát-
ka. „Odhadní cena pozemků činí skoro 
třicet sedm milionů korun, což je třikrát 
více než částka, kterou požaduje meto-
dika městské části pro takzvané kontri-
buce. Považujeme to za velký úspěch,“ 
říká místostarosta pro územní rozvoj 
Václav Kožený (ODS). 

„Vítáme, že se stane park veřejným 
majetkem a radnice ho bude udržovat 

Rozšíření parku u Plivátka

a dále zvelebovat. Doufáme, že deve-
loperská výstavba na pozemcích nad 
Maratónskou bude místu objemově 
úměrná, zachová maximum možné zele-
ně podél ulice Maratónská a její realiza-
ce nijak nesníží kvalitu života okolních 
obyvatel,“ říká za místní Michal Chylík ze 
spolku Zelený Břevnov.

Brouzdaliště jako plivátko
Místu začali místní říkat Plivátko podle 
dětského brouzdaliště, které zde fungo-
valo několik desetiletí. Bylo malé a s ma-
lou hloubkou vody, proto ten název. Své 
dětství zde strávilo několik generací 
obyvatel Břevnova, brouzdaliště pře-
stalo sloužit ke koupání už v polovině 
80. let a od té doby k žádným úpravám 
nedošlo. Také proto, že se jeho velká 
část nacházela právě na soukromém 
pozemku. To se nyní mění a o místo se 
bude starat Praha 6. 

Co jsou kontribuce
Od roku 2022 platí takzvaná Metodika 
spoluúčasti investorů na rozvoji území, 
kterou přijalo hlavní město a řídí se jím 
městské části, včetně šestky. Metodika 
vychází z toho, že každý větší staveb-
ní záměr se promítne do veřejného 
prostoru – postaví se silnice a chodní-
ky a další infrastruktura, o niž se musí 
městská část starat, přibydou děti, 
které potřebují školy a školky. Podle 
metodiky se investoři zavazují poskyt-
nout městské části nejčastěji finanční 
příspěvek a ta ho použije právě na roz-
voj občanské infrastruktury. Druhou 
častou formou kontribucí je poskytnutí 
pozemků právě pro stavbu školních 
 zařízení nebo rozšíření městské zeleně 
jako v tomto případě. ■
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↑ Od usedlosti Ladronka k nedávno realizovanému přejezdu pro 
cyklisty přes Podbělohorskou do ulice Nad Motolskou nemocnicí 
už dojedou všichni inlinisté a cyklisté po nové cestě. V červnu zde 
proběhla oprava cesty, která už má rovný a pevný asfaltový povrch. 

↑ První z letošních Nápadů pro šestku je hotový. Na takzvaném 
Strouhaláku, u hřišť a sportovišť na Ořechovce už slouží veřejné 
WC. Nově ho najdete u dětského hřiště, kde se ulice Spojená láme 
do ulice Pod Ořechovkou.

Parčík na rohu ulic Skupova a Nad Kajetánkou, místními 
nazývaný Břevnovský kulaťák, se dočká proměny. 

Oblíbený park v této části Břevnova 
byl dobře udržovaný, ale po léta se zde 
nic nezměnilo. Místo využívané ne-
jen zdejšími obyvateli, ale také dětmi 
z nedalekých tří škol, rozhodně nevy-
užívalo potenciál, jaký má. První inici-

ativa na změnu přišla v roce 2021, kdy 
proměna místa uspěla v participativním 
projektu Nápad pro šestku. Radnice se 
poté s navrhovatelkou nápadu rozhodla, 
že její projekt doplní o celkovou revitali-
zaci místa. 

Břevnovský kulaťák

Novinky ve veřejném prostoru

Pro děti 
„Na šestce máme desítky hřišť pro malé 
děti, sportovních ploch pro dospělé, 
ale zcela nám chybějí prvky pro věko-
vou skupinu jedenáct až šestnáct let. 
Protože se v okolí nacházejí tři základní 
školy, objeví se zde prvky právě pro tuto 
věkovou skupinu,“ popisuje záměr sta-
rosta Jakub Stárek (ODS). Do parku tak 
přibydou basketbalové koše, lezecké 
stěny, sestavy workoutových a parkou-
rových prvků nebo prostor pro odpo-
činek či přípravu na vyučování. Prvky 
byly zvoleny tak, aby je mohly využívat 
jak mladší děti, tak i dospělí. „Proměnu 
tohoto veřejného prostoru pro volný čas 
dětí druhého stupně z přilehlých škol 
považuji za správné řešení. Doufám, že 
stejně zodpovědně radnice přistoupí 
i k obnově nedaleké plochy o velikosti 
sedm set metrů čtverečních podél ulice 
Jílkova pro děti prvního stupně z při-
lehlých škol a nenechá ji zastavit novou 
školní budovou,“ konstatuje zastupitel-
ka Eva Smutná (TOP 09).

Nové chodníky a květináče
Než se herní prvky v parku objeví, 
projde celý rekonstrukcí. Pryč půjdou 
původní asfaltové chodníky a další 
nevyhovující prvky, vykácejí se náleto-
vé dřeviny, keře a bohužel také několik 
stromů, které dožívají a mohly by být 
nebezpečné. Poté v parku vzniknou 
nové cestičky z betonové dlažby, kolem 
nich budou květináče, odpadkový koš 
a další mobiliář. Na závěr zde městská 
část vysadí nové stromy, keře a také 
trvalkové záhony. ■
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Mistru republiky v halovém atletickém víceboji, žákyni, 
která se dlouhodobě stará o spolužačku se speciálními 
vzdělávacími potřebami, řadě vynikajících sportovců či 
nadaných vědců a matematiků udělila městská část titul 
Úspěšný žák. 

Na titul může každá z patnácti šest-
kových škol navrhnout tři žáky. Krité-
riem není prospěch, ale to, zda děti 
 do sáhly skvělých výsledků v mimoškol-
ních aktivitách, znalostních olympiá-
dách a sportovních soutěžích. „Toto 
ocenění je takovým symbolickým 
poděkováním nejen samotným žákům, 
ale i učitelům a vedení škol, za to, že 
jsou dobří například v oblasti sportu, 
 reprezentaci školy, ale také v pomoci 
ostatním spolužákům,“ říká místosta-
rostka pro školství Mariana Čapková 
(PRAHA 6 SOBĚ).

Titul úspěšný žák letos získali: 
Emilia Viktoria Bartušová,  
ZŠ A. Čermáka
Ella Mae Benson, ZŠ a MŠ  
Na Dlouhém lánu
Michelle Assunta Cardillo, ZŠ Marjánka
Barbora Čamrová, ZŠ A. Čermáka
Nikola Dratvová, ZŠ náměstí Svobody 2
Marie Drmelová, ZŠ T. G. Masaryka
Adam Engel, ZŠ Červený vrch
Christopher Fejfar, ZŠ Emy Destinnové
Daniel Havlíček, ZŠ Dědina
Vojtěch Holcman, ZŠ Na Dlouhém lánu
Matěj Hora, ZŠ Hanspaulka
Emma Horáková, ZŠ Bílá
Filip Jamin, ZŠ Dědina

Aram Jurík, ZŠ T. G. Masaryka
Jan Kalousek, ZŠ A. Čermáka
Adam Kandrnal, ZŠ Norbertov
Anna Klouzalová, ZŠ Červený vrch
Šárka Koldušková, ZŠ Věry Čáslavské
Bibiana Košíková, ZŠ J. A. Komenského
Markéta Kubáčová, ZŠ Červený vrch
Klára Kurfürstová, ZŠ náměstí  
Svobody 2
Amálie Matoušková, ZŠ Hanspaulka
Linda Mühlpachrová, ZŠ náměstí 
 Svobody 2
Žofie Navrátilová, ZŠ a MŠ  
J. A. Komenského
Štěpán Páral, ZŠ Bílá
Kryštof Pekař, ZŠ Věry Čáslavské
Kristián Peřich, ZŠ Emy Destinnové
Barbora Poláková, ZŠ Dědina
Markéta Ptáčková, ZŠ Pod Marjánkou
Filip Reischig, ZŠ Věry Čáslavské
Vladyslava Sasova, ZŠ Marjánka
Marie Šátková, ZŠ Petřiny – sever
Ellen Šebková, ZŠ J. A. Komenského
Yehor Tkachenko, ZŠ Marjánka
Barbora Vejpuská, ZŠ Emy Destinnové
Anežka Veselá, ZŠ T. G. Masaryka
Jakub Vítovec, ZŠ Na Dlouhém lánu
Barbora Výborná, ZŠ Pod Marjánkou
Lukáš Vychodil, ZŠ Norbertov
Veronika Vylitová, ZŠ Pod Marjánkou
Anna Žďánská, ZŠ Bílá ■

40 úspěšných žáků Prahy 6

Michaela Rybářová 
ZŠ a MŠ náměstí Svobody 2

Od 1. srpna jste byla potvrzena 
do funkce ředitelky na další období. 
Co vás vedlo k tomu v této funkci 
pokračovat?  
Několik faktorů: předně to byla 
podpora zaměstnanců školy, kterou 
mi projevili. Věřím, že dávají do své 
práce pro děti celé své srdce, 
a chtěla bych jim i nadále vytvářet 
co nejlepší podmínky tak, aby jim 
práce byla radostí. Dalším faktorem 
je podpora zřizovatele: myslím, že 
radnice Prahy 6 o své školy a školky 
pečuje starostlivě a je ředitelům 
velkou oporou. Kéž by to tak bylo 
i na úrovni ministerstva a vlády.
Vaše škola prošla za poslední dva 
roky proměnou, máte vlastní ku-
chyň a jídelnu, přibyly třídy. Jak to 
změnilo chod školy?
V uplynulých letech jsme rozšířili 
prostory o půdní vestavbu, kde 
vznikly moderní učebny včetně 
přírodovědné laboratoře, krásné-
ho hudebně dramatického sálu 
s knihovnou, zeměpisné a dějepisné 
učebny, učeben jazyků a informač-
ních technologií. Rozrostli jsme se 
tak o nové třídy, přibyli žáci. Na-
štěstí náš zřizovatel rekonstruoval 
také prostory školní jídelny a vybu-
doval novou kuchyň, kde si již sami 
vaříme – a věříme, že skvěle! Nárůst 
počtu žáků jsme tak zvládli dobře. 
Také zrekonstruovaná budova naší 
mateřské školy v Tychonově ulici se 
určitě líbí dětem i rodičům. A rádi 
bychom za přispění nápadů našich 
žáků zrenovovali školní dvůr, do kte-
rého se podporou zapojí i sdružení 
našich rodičů. Ráda bych naši školu 
dále zvelebovala a nám všem vzdě-
lávání v ní zpříjemňovala tak, aby-
chom v roce 2030 s hrdostí oslavili 
sté výročí jejího založení.

⟶ Sloupek ředitelky ⟵



noviny městské části Praha 6 Školství

Čtyři nové učebny, knihovnu, sedm kabinetů a dosud 
chybějící velkou sborovnu získala díky dokončení půdní 
vestavby Základní škola J. A. Komenského. K slavnostnímu 
otevření sice došlo v červnu, ale reálně začnou prostory 
dětem a učitelům sloužit od září. 

Ze čtyř učeben budou dvě odborné, 
jednu škola vybaví počítači a vyčle-
ní na rozvoj digitálních kompetencí, 
druhou využije pro přírodovědný směr. 
Díky vybudování výtahu mají třídy 
bezbariérový přístup. Půdní vestavba 
začíná škole sloužit se zpožděním, práce 
provázely komplikace, kdy firma, která 
začala stavět, odešla a musel se hledat 
nový zhotovitel.  

Během slavnostního otevření vestavby 
se s vedením školy rozloučila dlouholetá 

ředitelka Ivana Koubková, na její místo 
městská část potvrdila dosavadní zá-
stupkyni ředitelky Kateřinu Hrečínovou.

Škola také na slavnosti představila 
dva nové patrony výuky. Zaštiťovat 
značku Ekoškoly a bdít nad environmen-
tální výchovou bude děkan Fakulty 
životního prostředí ČZÚ Michael Komá-
rek. Patronem rozšířené výuky etiky se 
stal Petr Prokop Siostrzonek, arciopat 
břevnovského kláštera v nedalekém 
sousedství. ■

Škola J. A. Komenského  
má nové učebny

O příspěvek 
na doučování 
požádalo přes 
300 dětí
Radnice se na jaře rozhodla pomoci 
rodičům deváťáků s přípravou 
na přijímací zkoušky na střední školy 
a nabídla jim příspěvek dva tisíce korun 
na přípravné kurzy, zkoušky nanečisto, 
přípravu na talentovky a podobně. 
Městská část na tento program vyčleni-
la ve svém rozpočtu jeden milion korun. 
Rodiče deváťáků s trvalým pobytem 
v Praze 6, kteří zároveň navštěvují školu 
zřizovanou městskou částí, mohli žádat 
přes portál aktivnimesto.cz až o dva tisí-
ce korun, které byly rozdělené do čtyř 
splátek po 500 korunách. Na radnici 
se sešlo celkem 324 žádostí. Podporu 
využilo 311 dětí, z toho 82 procent v plné 
výši, zbytek ho použil jen částečně. 
Z alokované částky se tak vyčerpala 
polovina, přesně 524 000 korun.
Nejpopulárnější aktivitou, na kterou 
rodiče peníze použili, byly Přijímačky 
nanečisto 2024 To dáš! na Střední škole 
gastronomické a hotelové. Tam směřo-
valo 142 500 korun. 

Radnice připravuje stejnou podporu 
i na další školní rok, ovšem s několik 
úpravami. „Projekt bychom chtěli vy-
hlásit už na začátku školního roku, což 
by mělo omezit komplikace se zpětným 
proplácením. Také uvažujeme, že peníze 
rozdělíme nikoli na čtyři částky, ale 
na dvě po tisícikorunách, protože počet 
uživatelů, kteří ho letos použili na více 
než dvě aktivity, byl mizivý,“ vysvětluje 
místostarostka pro školství Mariana 
Čapková (PRAHA 6 SOBĚ). ■

Pošli aktovku dál

Bližší informace sledujte 
na stránce projektu 
facebook.com/posliaktovkudal

Úřad městské části Praha 6, kancelář 404, 4. patro
tel. 602 409 781, e-mail: idufkova@praha6.cz

Zachovalé aktovky a školní pomůcky můžete 
přinést a nebo si odnést každé pondělí 
a středu mezi 9. a 18. hodinou až do 9. 9. 2024

Sociálně 
ekologická 
akce městské 
části
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Jiří Pos (*1961)
⟶ vystudoval obor letadlová 
technika na strojní fakultě ČVUT 
⟶ celý svůj profesní život se 
pohybuje v oblasti letecké dopravy 
a cestovního ruchu
⟶ svou kariéru v letectví zahájil 
v roce 1986 v Českých aeroliniích, 
kde pracoval dvacet let
⟶ v období 1994 až 2001 působil 
v zahraničí 
⟶ v letech 2003 až 2006 byl 
viceprezidentem pro pozemní 
provoz Českých aerolinií
⟶ vedl letiště Karlovy Vary, a to 
mezi roky 2019 až 2021
⟶ na pozici předsedy 
představenstva pracoval v letech 
2011 až 2014 a opět od roku 2021

Jako kluk se Jiří Pos jezdil na kole dívat s kamarády na letiště, jak vzlétají 
a přistávají letadla. Nyní může stejné scény sledovat z kanceláře ředitele. 
V této funkci – kde působí už podruhé – je od roku 2021. Kromě toho je celý 
život občanem Prahy 6, žije kousek od letiště v Liboci. 

Ředitel letiště Jiří Pos: Jet z letiště do centra 
je vždy lepší hromadnou dopravou

Cestovní kanceláře uvádějí, že mají být cestující na letišti  
dvě hodiny před odletem? Jak zde mohu strávit tento čas? 
Jste-li stále v části před odbavením, můžete se zajít podívat 
do Terminálu 2 na unikátní portrét Václava Havla, poskládaný 
z věcí, které byly panu prezidentovi nebo jeho přátelům něja-
kým způsobem blízké. Trvá to pár minut a je to opravdu úžasný 
zážitek. V odletové hale stejného terminálu máme sochu Davida 
Černého Pegas. Jestliže se odbavíte, jsou části našich terminálů 
prosklené, abyste mohli pozorovat letadla. Kromě toho máme 
bohatou nabídku obchodů a restaurací.

Pokud si čtu recenze pražského letiště, jsou velmi pozitivní až 
na dvě oblasti – dopravu a zmíněné občerstvení. Lidé kritizo-
vali, že restaurace jsou buď drahé, nebo zavřené.
Ty stížnosti přicházely bezprostředně v postcovidovém obdo-
bí, kdy nájemci zcela nevěřili v oživení letecké dopravy, proto 
například zkracovali otevírací dobu, někteří dokonce svůj 
provoz neobnovili. Dnes garantujeme, že v obou terminálech 
koupíte občerstvení dvacet čtyři hodin denně. Pokud cestuje-
te v noci, tak je ve veřejné i neveřejné části Terminálu 1 k dis-
pozici restaurace Runway, kterou provozujeme my v režimu 

Foto: Letiště Praha
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Jsme úspěšní a umíme se 
o úspěch podělit.

non-stop. V obou terminálech jsou i další provozovny otevřeny 
24 hodin denně. Kromě toho nabízíme kávu, nealko nápoje 
a drobné občerstvení z automatu. 

Loni letiště odbavilo skoro 14 milionů cestujících, v předco-
vidovém roce to bylo 18 milionů. Tušíte, kdy se podaří dosáh-
nout stejných čísel jako před pandemií?
Předpokládáme, že letos překročíme hranici šestnácti milio-
nů pasažérů na úroveň roku devatenáct se dostaneme v roce 
2025. Je potřeba si uvědomit, že nám nyní kvůli válce chybí 
téměř dva miliony cestujících z Ruska a Ukrajiny, v těchto dvou 
zemích jsme měli přímá letecká spojení do čtrnácti destinací. 
Také se nám po pandemii stále nepodařilo obnovit některé 
dálkové linky, například během léta do Spojených států a Ka-
nady. Dnes se od nás dostanete napřímo pouze do New Yorku, 
dříve to bylo také do Filadelfie, Toronta nebo Montrealu.

Američané a Kanaďané k nám nemají zájem létat?
Naopak, ten potenciál roste. Problém je nedostatek nových 
dálkových letadel. Dodávky mají zpoždění dva až tři roky.

Jak a čím tyto výpadky nahrazujete?
Velkou radost nám dělá segment dovolenkových turistů. Češi 

létají více a více, počet turistů cestujících na dovolenou leta-
dlem vzrostl na sto padesát procent oproti roku 2019. To nám 
pomohlo výpadky nahradit. 

Pokud počet cestujících poroste o milion až dva za rok, kdy 
přestane kapacita letiště stačit? 
Máme dlouhodobě udržitelnou kapacitu terminálů stanove-
nou na osmnáct milionů cestujících, aniž by utrpěla kvalita 
služeb. Za současných podmínek jsme schopni dílčího na-
výšení kapacit dosáhnout například novými spoji v zimním 
období, zvýšením rychlosti při odbavení prostřednictvím 
samoodbavovacích kiosků a dalšími úpravami. Rozhodně více 
cestujících neznamená více letadel. Podle našich statistik 
v roce 2011 cestovalo jedním letadlem v průměru 75 lidí, dnes 
je to 130, tedy téměř dvojnásobek. Létají větší letadla, spoje 
jsou lépe obsazené. Myslím, že je to velice významný krok pro 
udržitelnost létání. 

Co by se stalo, kdybyste na současném letišti měli odbavit 
třeba 23 milionů lidí? 
Ve chvíli, kdy by se překročila naše udržitelná kapacita, klesla 
by kvalita provozu a úroveň zážitku pro cestující. Taky je třeba 
k vaší otázce upřesnit, že naše aktuálně maximálně možná 
kapacita daná platnou studií EIA je 21,2 milionu cestujících. 
Co se týká kvality služeb, tak jsme už přes deset let zapojeni 
do standardu vyhodnocování kvality služeb pro cestující Air-
port Service Quality, kde se opakovaně umisťujeme na první 
nebo druhé, maximálně třetí příčce v kategorii letišť s deseti 
až dvaceti pěti miliony cestujících. Pokud bychom překročili 
naši kapacitu, prodloužily by se čekací doby a spokojenost 
cestujících by byla pochopitelně menší.  Proto intenzivně pra-
cujeme na zvýšení kapacity, představili jsme projekt na rozší-
ření Terminálu 2 a také úpravu Terminálu 1 spojenou s novou 
centrální bezpečnostní kontrolou. 

Tím myslíte ty nové budovy, kterým lidé začali říkat diamanty? 
Ano, ale nejedná se jen o nové budovy, ale také o rozšíření 
parkovacích kapacit, modernizaci celého dopravního systé-
mu v rámci areálu letiště. Takovou studii už máme schválenou 
a promyšlenou, nyní se bavíme o detailech a začátkem příštího 
roku budeme intenzivně připravovat dokumentaci pro sdru-
žené územní řízení. Zároveň s tím se bude připravovat výběr 
zhotovitele a doufáme, že nejpozději v létě roku 2032 budou 
všechny nové budovy stát a sloužit cestujícím.

Jak často se vás ptají sousedé v Liboci na stavbu paralelní 
dráhy? Prosí vás, abyste si její stavbu rozmysleli? 
Ptají se mě na ni poměrně často, ale nikoli v zásadně negativ-
ním smyslu. Spíš než jestli má dráha být, je zajímá, kdy bude. 

Tak to asi nepotkáváte tu spoustou lidí, kteří se bojí, že je 
bude paralelní dráha obtěžovat.
Potkáváme se s těmi, kteří paralelní dráhu podporují, stejně 
jako s těmi, kteří k ní mají své výhrady. Trpělivě se snažíme 
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vysvětlovat její přínosy a rozptylovat obavy z tohoto projek-
tu, který připravujeme už od roku 2005, v roce 2011 jsme pro 
ni úspěšně získali povolení EIA. To bylo dvakrát prodloužené 
a stále platí. V současnosti je obnoveno územní řízení a rádi 
bychom v příštím roce získali alespoň nepravomocné stano-
visko pro její stavbu. Zvětšení kapacit terminálů samo o sobě 
by nemělo velký význam, kdyby na ně nenavazovalo rozšíření 
kapacity dráhy, a to hlavně v atraktivních časech, kdy je zájem 
o sloty, tedy časy odletu a příletu, největší. 

Počítáte s variantou, že se proti stavbě odvolají okolní obce 
a spolky a vy potřebná stanoviska nezískáte? 
Nevím, jestli se o tom na šestce tak často mluví, ale paralelní 
dráha zdejším lidem především přinese uzávěru letiště v noci, 
přesněji od půlnoci do půl šesté ráno. Je to paradoxní, že 
některé obce bojují proti realizaci paralelní dráhy a zároveň 
horují pro noční uzávěru letiště. Jedno bez druhého ale neu-
míme. Nemáme dostatek kapacit v denní době, abychom sem 
efektivně přesunuli noční lety. Přímo v podmínkách realizace 
je stanoveno, že dráha bude v provozu pouze v denní době 
a letiště celé bude od půlnoci do půl šesté ráno uzavřeno, jak 
jsem už zmínil. Navíc v Praze 6 přestaneme létat přes některé 
hustě osídlené lokality.

Nad částí šestky sice letadla přestanou tolik létat, jiných loka-
lit se ale zvýšený provoz dotkne. Právě ty protestují. 
Ano, půjde o Lysolaje, Nebušice, Suchdol, Jeneč a část Ho-
stivice. Hledáme pro tyto obce přiměřené kompenzace. Ale 
je třeba připomenout, že o projektu paralelní dráhy se mluví 
dneska už desítky let, v územním plánu je dokonce od šedesá-
tých let minulého století. Ty obce tedy vědí, že nad nimi budou 
létat letadla. Když si vezmete zmíněné Nebušice nebo Lysolaje, 
míra jejich osídlení roste. Developeři tam staví, lidé si nové ne-
movitosti kupují. Sleduji to a nemyslím si, že by zde byla nějaká 
výrazná skupina protestujících. Komunikujeme bez výjimky se 
zástupci všech obcí a městských částí dotčených provozem 
letiště. Například v Přední Kopanině, Kněževsi a dalších ob-
cích, které jsou v bezprostřední blízkosti letiště, se setkáváme 
s pochopením.

Jak si představujete, že bude letiště vypadat v roce 2050? 
Budou zde nové budovy, snad sem dojedeme vlakem. Co dál? 
Stále půjde jen o dopraní uzel, nebo můžeme čekat něco 
navíc? 
To záleží, o jaké části letiště se bavíme. Pokud o areálu Sever, 
ten bude vždy sloužit primárně pro služby navázané na letec-
kou přepravu. Co se týká Jihu, tak naše úvahy směřují k tomu, 
aby měl i jiné funkce. S hlavním městem i okolními obcemi 
diskutujeme o tom, jaké by byly vhodné. Jak pozemky, které 
jsou ve vlastnictví letiště – a jde o poměrně velké území – 
zhodnotit. Tím zhodnocením nemyslím jen jejich cenu, ale jak 
areálu dát nový život. Můžeme se bavit například o sociální 
vybavenosti, zdravotních službách, školním kampusu nebo 
vědeckém centru.

Školy je to, co nyní hlavnímu městu Praze i Středočeskému 
kraji hodně chybí. 
S Prahou nyní intenzivně pracujeme na tom, jak rozvíjet ka-
pacity Střední odborné školy civilního letectví, kterou zde už 
máme. Škola nám generuje budoucí zaměstnance, ať už letec-
ké mechaniky nebo pracovníky do různých provozů. Studenti 
k nám chodí na brigády. Zájem o školu je ohromný, proto jsme 
teď jednu budovu, kterou letiště nevyužívá, připraveni po-
skytnout na rozšíření kapacity školy, protože vzdělání tady má 
určitě svoje místo.

Vy podporujete školství i mimo areál letiště. V Praze 6 přispí-
váte dětem na jazykové vzdělání v rámci programu Otevřený 
svět. Co vás k tomu vede? 
Jsme úspěšní a umíme se o úspěch podělit. Na projektu Ote-
vřený svět jsme s Prahou 6 začali spolupracovat a postupně 
ho rozšířili na školy v dalších obcích. Navíc máme ještě pro-
gram Dobré sousedství, který je určený pro naše okolí – obce 
a městské části, sdružení i spolky, abychom lidem v okolí 
zlepšili život. Rok co rok vyčleníme určitý objem peněz, který-
mi přispíváme na projekty, které nám tyto organizace předloží 
a vybere hodnotící komise, v níž je i zástupce okolních obcí 
a městských částí. Letos takto rozdělíme 24 milionů korun. 

Neocenili by tyto obce více, kdyby je třeba letadla neobtěžo-
vala hlukem? 
I to děláme, existují hlukové poplatky, kterými motivujeme le-
tecké společnosti k dodržování určitých postupů a nasazování 
nových méně hlučných typů letadel s nižší uhlíkovou stopou. 
Hluk ale nelze úplně eliminovat, proto se snažíme tento dis-
komfort lidem kolem kompenzovat jinak. 

Zlepšit lidem život se snažíte i přímo v Praze 6?
Ano, podporujeme různé akce jako nedávný Festival ambasád, 
Čarodějnice na Ladronce a další. Pojedete-li k nám trolejbusem, 
tak Na Padesátníku byla nevzhledná zeď, kterou jsme nechali 
pomalovat leteckými motivy studenty střední umělecké školy. 
Ve spolupráci s Prahou 6 jsme tady nechali postavit zastávky, 
aby se lidem lépe cestovalo. Obyvatelům lokality Na Padesátní-
ku chybělo také připojení na vodovod, a tak jsme se dohodli, že 
je připojíme na ten náš. To by se mělo realizovat teď v létě.

Říkáte, když k vám pojedeme trolejbusem. Vy jezdíte do práce 
trolejbusem?
Mám lítačku a jezdím hromadnou dopravou rád. Jet z letiště 
do centra je vždycky lepší hromadnou dopravou než autem.

Jak moc pomohly trolejbusy ke zlepšení dopravy na letiště? 
Je třeba ještě budovat vlakové spojení na letiště, nebo ne?
Trolejbusy nám určitě pomohly, díky větší kapacitě přinesly 
větší komfort pro cestující. V neposlední řadě je to také pří-
spěvek ke snížení uhlíkové stopy. Ovšem vlak je pro zlepšení 
spojení mezi letištěm a centrem města nezbytný. Co potřebu-
jeme zlepšit, je návaznost na regionální a dálkové vlaky. Dnes 
lidé dojedou na hlavní nádraží a musejí přesednout na autobus 
Airport Express nebo využít metro a trolejbus. Přímé vlakové 
spojení by přineslo kapacitnější a komfortnější spojení. Praha 
je jedno z mála hlavních měst, které nemají kolejové spojení 
centra s letištěm.

Říkal jste, že jste se jezdil koukat na letadla jako malý na kole? 
Žijete celou dobu na šestce? 
Narodil jsem se ve vojenské nemocnici, tehdy tam ještě byla 
porodnice. Rodiče bydleli v Liboci v Pelikánově ulici, pak získali 
družstevní byt v Kamerunské na Červeném Vrchu, kde jsem 
vlastně prožil celé dětství. Maminka pracovala na letišti, a po-
tom u Československých aerolinií ve městě, tedy vztah k létaní 
jsem měl od mala velmi blízký. Pak jsem žil několik let v zahra-
ničí, ale do Prahy 6 jsem se vrátil. Nejprve jsem bydlel ve Voko-
vicích, pak jsem se přestěhoval do Liboce.

Když by se vás turista zeptal v přistávací hale, že hledá nějaké 
krásné místo v okolí, kam byste ho poslal? 
Určitě do Šáreckého údolí. Krásná je i Hvězda, ale Šárecké 
údolí mám nejraději. Chodím tam na koupaliště u Veselíka. Je 
tam sice studenější voda, ale jinak je to skvost. ■
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Novinky z dopravy 
↓ Bezpečněji v ulici 8. listopadu  
Nejen v ulici 8. listopadu, ale také v dalších rezidenčních 
částech Břevnova platí zóna 30. Mnozí řidiči přijíždějící od Bě-
lohorské však maximální povolenou rychlost nedodržovali. 
Proto sem nechala městská část na podnět místních obyvatel 
instalovat zpomalovací polštář. Ten se na jaře objevil i v ulici 
Hládkov, aby zpomalil dopravu nejen v této lokalitě, ale i před 
křižovatkou s ulicí Na Hubálce. ■

↓ Před Victoria Palace obousměrně  
Po dostavbě Victoria Palace došlo ke změně dopravy na Vítěz-
ném náměstí mezi ulicemi Verdunská a Jugoslávských par-
tyzánů – z jednosměrky je obousměrný provoz. To umožňuje 
parkování na jižní straně ulice, naopak před novou budovou 
parkovat nemůžete. „Celá oblast se nachází v zóně 30 a zákazu 
stání, to znamená, že parkování je povoleno jen na místech 
vyznačených dopravním značením,“ upozorňuje radní pro do-
pravu Ondřej Matěj Hrubeš (ODS). ■

↑ Rekonstrukce ulice Nikoly Tesly  
Severní polovina ulice Nikoly Tesly prošla rekonstrukcí. Technic-
ká správa komunikací tady opravila jak vozovku, tak chodníky. 
Při tom vytvořila zpevněné parkovací plochy mezi stromy na již-
ní straně ulice. Zatímco vozovka je asfaltová, chodníky a parko-
vací místa mají povrch z mozaikové dlažby. Ta je propustná pro 
vodu, která po dešti neodteče z povrchu pryč, ale vsákne se 
do půdy, což prospěje okolní zeleni.  ■

↑ Nová zastávka Ronalda Reagana 
Jezdíte linkou 131 a měli jste to na ni daleko, ať už jste nastu-
povali na Hradčanské, nebo na Sibiřském náměstí? To se nyní 
změní, protože mezi nimi přibyla nová zastávka Ronalda Reaga-
na. Stavět zde budou linky 131, 108 a 907. Zároveň zde přibyly 
dva přechody pro chodce, z nichž jeden je se středním dělícím 
ostrůvkem. Na zastávku dojdete po nových chodnících z mo-
zaikové dlažby. ■
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Cesta domů je organizace, jejíž pracovníci nabízejí jednu 
z nejtěžších a nejužitečnějších služeb – nejenže poskytují 
zdravotní a sociální služby nebo odborné poradenství, ale 
také pečují o umírající lidi u nich doma, v okruhu rodiny.

Cesta domů získává menší část  peněz 
ze zdravotního pojištění, dary pak 
do rozpočtu přinášejí více než po lovinu. 
Organizaci podporuje také Praha 6, 
kde se nachází, a to na Bělohorské ulici 
i jeden z dobročinných obchodů. Jak 
můžete jeho prostřednictvím organizaci 
po moci, říká Linda Tichotová Fryčová 
z Cesty domů.

Jeden ze způsobů, jak vás podpořit, je 
nákup v obchodě v Bělohorské ulici. Co 
zde nabízíte?
Vydáváme knihy o smutku a radosti 
a originální papírenské zboží. Spolu-
pracujeme se skvělými českými výtvar-
níky, spisovateli a designéry. Prodáváme 
také zboží z druhé ruky, oblečení a drob-
nosti s příběhem, které stále skvěle 
slouží. Část věcí si můžete prohlédnout 
také v našem internetovém obchodě 
eshop.cestadomu.cz.

Pokud tedy třídím skříně, co z nich vám 
mohu přinést a kdy?
Oblečení, keramiku, porcelán, drobné 
potřeby. Důležité je, aby věci byly pěkné, 
čisté a funkční. Přinést je můžete během 
otvírací doby, tedy kdykoli ve všední dny 
od 10 do 19 hodin, v červenci a srpnu 
od 12 do 18 hodin.

Co dalšího vaše obchody nabízejí?
Slouží i jako nízkoprahová poradenská 
centra. Skoro každý den do nich zavítá 
někdo, kdo potřebuje poradit s problé-
mem, který se týká vážné nemoci, kon-
ce života, starostí s pohřbem. Kolegové 
v obchodech jsou připraveni takové situ-
ace řešit a příchozím základně pomoci 
a doporučit jim další postup.

Je o vaše obchody zájem?
Ano, proto během letošního léta a pod-
zimu budeme otvírat vedle obchodu 
na Bělohorské i další v Praze 1. Do toho 
se přesune část pracovníků ze šestky, 
proto nově hledáme další dobrovolníky. 
V obchodě je vždy jeden profesionál 
a k němu jeden nebo více dobrovolníků.

Co bych měla udělat, abych se stala 
vaším dobrovolníkem? 
Vyplnit formulář na našich stránkách 
cestadomu.cz, připravit si také svůj živo-
topis. Poté absolvujete úvodní seminář 
zaměřený na seznámení s organizací. Ur-
čitě byste se měla připravit na zajímavá 
a někdy i nečekaná setkání s lidmi. V ob-
chodě někdy prodáváte, někdy otevíráte 
i těžší témata a někdy si povídáte jen tak 
o životě. Je to tedy ideální činnost pro 
ty, které těší komunikace s lidmi. ■

Pomáhat lze nejen penězi

Podzimní výlety 
pro seniory 
Letošní podzim opět bude patřit 
seniorským výletům. Městská část pro 
ně připravila jak autobusové zájezdy, 
tak jízdu parníkem.

Výlety jsou určené pro seniory starší 
65 let s trvalým bydlištěm v Praze 6. 
Vybírat si mohou z těchto akcí: 
⟶  Zámek a hřebčín Slatiňany – 24. září, 

odjezd v 7 hodin, účastnický popla-
tek 350 Kč

⟶  Zámek Velké Březno, skanzen Zu-
brnice – 26. září, odjezd v 7 hodin, 
účastnický poplatek 250 Kč

⟶  Klášter Želiv, zámek Vlašim – 1. října, 
odjezd v 7 hodin, účastnický popla-
tek 250 Kč

⟶  Svatá Hora a Památník Antonína 
Dvořáka u Příbrami – 3. října, od-
jezd v 8 hodin, účastnický poplatek 
200 Kč

Odjíždí se vždy od Hotelu Diplomat  
v Evropské ulici, sraz u autobusu je půl 
hodiny před odjezdem. Předpokládá 
se, že návrat do Prahy bude vždy kolem 
19. hodiny. Účastník zájezdu uhradí 
před odjezdem stanovený poplatek, 
městská část poskytuje zdarma dopra-
vu a průvodce.

Parník s hudbou
Mezi tradiční podzimní akce pro seni-
ory 65+ patří i dvouhodinová plavba 
lodí po Vltavě s výkladem, drobným 
občerstvením a živou hudbou. Letos se 
uskuteční ve dvou termínech. V pondělí 
9. a 16. září, sraz je ve 14.30 hodin u Če-
chova mostu, přístaviště na Dvořákově 
nábřeží, můstek číslo 10, loď CALYPSO. 
Odjíždí se v 15 hodin, kdy si z lodi pro-
hlédnete histrické centrum mezi ostro-
vem Štvanice a Vyšehradskou skálou, 
proplujete pod Karlovým mostem a přes 
Smíchovskou plavební komoru. Kapaci-
ta lodi je 80 míst. 

Jak se hlásit
Autobusové i lodní výlety jsou určeny 
pro zájemce starší 65 let s trvalým by-
dlištěm v městské části Praha 6 mimo 
Suchdola, Lysolají, Řep, Přední Kopaniny 
a Nebušic. Hlásit se mohou na telefo-
nech 220 189 613 nebo 220 189 622, 
případně osobně na radnici na odboru 
sociálních věcí v kanceláři 208. Před 
vstupem do autobusu nebo na loď bude 
nutné předložit občanský průkaz, kvůli 
kontrole trvalého bydliště. V případě 
mimořádné situace mohou být plavby 
zrušeny. ■
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Zatímco někdo má Prahu 6 spojenou s vycházkami 
do Hvězdy, jiní s koupáním ve Džbánu, mnoho 
Břevnovanů si vzpomene na cukrárnu v Bělohorské ulici 
a velkou nástěnnou malbu, na které malí cukráři šplhají 
po obrovském dortu a zdobí jej. Ačkoli obraz na fasádě už 
léta není, vidět ho můžete i nadále. 

Nástěnná malba původně zdobila fasá-
du cukrárny U Lexů, kterou provozoval 
Josef Lexa. Už před válkou sídlila v Bělo-
horské ulici 131, donedávna byla v tomto 
domě pobočka Komerční banky.

Po roce 1948 cukrárnu znárodni-
li komunisté, ovšem Josef Lexa zde 
zůstal jako odpovědný vedoucí. V osm-
desátých letech byla přejmenována 
na Cukrárnu u Břevnovského kláštera, 
ale říkalo se jí U Nováků, podle pana 
Nováka, který ji vedl. Na Bělohorskou 
přišel z hotelu  Tatran na Václavském 
náměstí a cukrařině ho učil ten nejpovo-
lanější: slavný cukrář František Myšák. 
Po smrti Josefa Lexy zde společně 
s jeho manželkou vyráběli 32 druhů 
zákusků a cukrárna byla vyhlášená 
v širokém okolí. Typickým návštěvníkem 

cukrárny bývala babička, která vzala 
vnoučata na dort po  předchozí návště-
vě kreslené po hádky v nedalekém kině 
Radost. Zatímco babičky popíjely kávu, 
děti fascinovaně hleděly na maličké 
cukráře ve vysokých čepicích, šplha-
jící po dortu o hodně větším než oni 
sami. Nejen obraz, ale i takřka neměnný 
sortiment cukrárny se vryl do paměti 
několika  generací Břev no váků: kokosky, 
harlekýn, koňa ková špička, laskonky, 
banán s čokoládou, vanilková a citrono-
vá zmrzlina, pen dreky a nugát na váhu, 
pomeran čový džus, a hlavně vyhlášené 
jahody se šlehačkou.

Stěnu nepřestěhujete, ale…
Cukrárna se na začátku devadesá-
tých let přestěhovala na Bělohorské 

Malincí cukráři a jejich  
velký dort 

do protějšího domu, stěnu si s sebou 
vzít nemohla. Proto vznikl obraz, který 
na starou cukrárnu upomínal. Kdo 
ho namaloval, na rozdíl od nástěnné 
malby, jejímž autorem byl místní sa-
mouk pan Trávníček, však není známo. 
Obraz cukrárnu zdobil až do roku 2019. 
Noví majitelé Emilly Cafe ani současní 
vlastníci IPPA Café obraz v cukrárně už 
nevystavili, obraz zmizel. U místních to 
vyvolalo vlnu nostalgie a ukázalo se, pro 
kolik lidí je srdeční záležitostí.

Naštěstí předchozí provozovatel pan 
Macků, který je také Břevnovák, obraz 
zachoval a pokoušel se pro něj najít nové 
místo spolu s místním Spolkem Pro Břev-
nov. „Když se na nás obrátil provozovatel 
bývalé cukrárny, že obraz stále vlastní 
a že by byl rád, kdybychom pro něj našli 
na Bělohorské nové místo, zajásali jsme. 
Obešli jsme naši hlavní třídu, jednali 
s provozovateli několika prostor, a na-
konec jsme našli podnik, který poskyt-
ne obrazu azyl,“ říká předseda spolku 
Michal Volf. Povedlo se a letos v únoru 
došlo k odhalení obrazu v nově otevřené 
prodejně přírodních produktů a malém 
kulturním centru Pollesí na Bělohorská 
89 nedaleko zastávky Drinopol. Pollesí 
se v ten den dokonce proměnilo v im-
provizovanou kavárnu, jejíž nabídka byla 
inspirována původní cukrárnou. Pose-
dět, občerstvit se a poslechnout si, jak 
to celé bylo, přišly desítky Břevnováků. 

Hledá se dále
Podle aktuálních informací ale prodej-
na Pollesí bude v nejbližší době končit. 
Břevnováky tak bude nejspíš čekat 
po prázdninách nové hledání místa pro 
vystavení obrazu. ■
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Takový byl  
Festival Ambasád…
V sobotu 8. června proběhl na Vítězném 
náměstí Festival Ambasád Food & Culture. 
Kulinární umění, kulturu a zajímavosti 
o svých zemích zde představilo padesát pět 
velvyslanectví. Představila se i partnerská 
města Prahy 6 a několik organizací sídlících 
na šestce. Zájem diváků byl opět ohromný, 
přišlo se podívat zhruba dvacet tisíc lidí. 
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Do 15. září můžete navštívit v Muzeu literatury v Pelléově 
ulici výstavu věnovanou slavnému spisovateli Franzi 
Kafkovi. O prázdninách ji doplní program pro děti. 

Výstava návštěvníkům nabízí archivní 
fotografie, osobní Kafkovy dokumen-
ty, dopisy – včetně posledního dopisu 
rodičům, knižní vydání jeho děl a věnuje 
se také tvůrčím hrám a převodu auto-
rových textů do češtiny nebo do umě-
leckých děl. Jako autor hrál Franz Kafka 
různé hry se slovy, významy či s obra-
zem sebe sama.

Proměňte děti v hmyz
Na prázdniny připravilo muzeum dvou-
hodinový lektorovaný program pro děti 
ve věku 5 až 12 let. Během dílny poznají 
klasické dílo zážitkovou formou, jako 
stvořená je k tomu povídka Proměna. 

Součástí dílny jsou prvky dramatické 
výchovy, tvoření ve výtvarném ateliéru, 
pohybové aktivity, přírodovědné bádání, 
ale především hrátky se slovem a pís-
mem a poznávání literatury jinak – hravě 
a všemi smysly. 

Dílny se konají v neděli 14. a ve čtvrtek 
25. července, v úterý 13. a v neděli 25. 
srpna. Termín od 10.30 hodin je určený 
pro věkovou kategorii 5 až 7 let, od 14 
hodin pro 8 až 9 let. Nutná je registrace 
na e-mailu mail@muzeumliteratury.cz, 
počet účastníků je omezený. Program 
lze po předchozí domluvě připravit i pro 
skupiny dětí ze zájmových kroužků, pří-
městských táborů a podobně. ■

Léto s Franzem Kafkou

Poezie  
& performance 
ve Hvězdě 
Letohrádek Hvězda patří až do konce 
října velké mezinárodní multimediální 
výstavě Poezie & performance. 
Východoevropská perspektiva. 

Praha je devátou destinací, kde mohou 
lidé tuto výstavu navštívit. Výstava 
přináší obrazové a zvukové záznamy 
jazykově-poetických performancí od té-
měř devadesáti umělců z jedenácti zemí 
střední a východní Evropy. Jde o díla, 
která vznikla ve druhé polovině 20. sto-
letí v době, kdy se tato část Evropy i její 
jazyk ocitly v izolaci. Výstava pracuje 
s tematickými okruhy, které jsou vyme-

zeny zaměřením na určitá těžiště v umě-
lecké praxi: performance čtení a psaní, 
audiogesta, intervence do veřejného 
prostoru, kinematografická poezie, 
tělesná poezie a jazykové hry. 

Na 29. srpna organizátor, tedy Pa-
mátník národního písemnictví/Muzeum 
literatury, připravil od 17 hodin komen-
tovanou prohlídku výstavy s kurátorem 
Tomášem Glancem. ■

Osada Baba  
ve Skleňáku
Celé léto se můžete zastavit u vý-
kladních skříní Skleněného paláce 
a prohlédnout si dvanáct koláží s téma-
tem Osada Baba z knihy nazvané „Žije-
me lidsky?  Reforma bydlení 1914–1948 
Svaz československého díla“.
 Kniha představuje činnost Svazu čes-
koslovenského díla v průběhu třiceti let 
jeho existence. Mezi nejvýznamnější 
počiny spolku patřila výstavba prv-
ních československých funkcionalis-
tických osad, mezi nimiž byla i Osada 
Baba. Koláže jsou ve Skleňáku k vidění 
do 25. srpna. 

Výstava vznikla ve spolupráci s Umě-
leckoprůmyslovým museem v Praze, 
kde probíhá stejnojmenná výstava větší-
ho rozsahu. ■
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Letní kino 
v Libóze
V komunitní zahradě LIBÓZA se můžete 
i letos těšit na promítání letního kina, 
v úterý 27. srpna zde promítají film Petra 
Zelenky Knoflíkáři. Před projekcí přijďte 
posedět do zahrady a poslechnout si 
kapelu Struggling Uncles & Coconaty. ■

My a ti druzí 
na Bořislavce
Výstava autentických reportážních 
fotografií Jarmily Štukové, jejíž snímky 

byly třináctkrát oceněny prestižním 
oceněním Czech Press Photo, jsou k vi-
dění v prostorách Artia v komerční části 
Centra Bořislavka. 

Fotografka proslula zejména díky 
autentickým reportážím přímo na vá-
lečných frontách, ale také v zemích 
sužovaných chudobou či dalšími soci-
álními problémy. Výstava s názvem My 
a ti druzí je zdarma k vidění do 20. října, 
ve všední dny mimo středu, kdy je zavře-
no, od 8 do 21 hodin, o víkendech od 9 
do 21 hodin. ■

Ohlédnutí 
za Fresh Senior 
Festivalem
Navzdory počasí se 12. ročníku Fresh 
Senior Festivalu v zahradě Villy Pellé 
zúčastnily desítky lidí. Program se nesl 
v duchu motta Proč bychom se netěšili, 
odkazoval tak nejen na 200. výročí naro-
zení Bedřicha Smetany a Rok české hud-
by. Během odpoledne, kterým provázel 
Alexander Hemala, zazněly operní árie, 
klasická hudba, saxofonové a houslové 
variace i operní zpěv. ■

Krajina v galerii 
Bubec
Galerie Bubec, která se nachází ve ves-
tibulu metra A Dejvická v části u Vítěz-
ného náměstí, se proměnila v Krajinu. 
Do 12. července je tady instalována 
stejnojmenná výstava, která volně na-
vazuje na výstavu Krajina údolí Dejvic-
kého potoka. Díla Veroniky Zapletalové 
si můžete prohlédnout kdykoli, jsou 
totiž viditelná ve dne v noci z vestibulu 
stanice. ■

Technická
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Koláž v zahradě. 
Kočka, pes 
a želva
Muzeum hlavního města zve během 
letních prázdnin nejen na prohlídku 
unikátních architektonických skvostů 
– Müllerovy a Rothmayerovy vily –, ale 
i na zajímavé výstavy.  
Prohlídka obou vil je možná pouze s lek-
torským výkladem, maximální počet 
návštěvníků ve skupině činí sedm. Pro-
hlídky se konají pouze v úterý, ve čtvrtek 
a o víkendu, a to každé dvě hodiny mezi 
9. a 17. hodinou.
⟶ Od 22. srpna proběhne v zahradě 
Rothmayerovy vily třetí ročník výsta-
vy koláží, letošní téma zní Kočka, pes 
a želva. Své díla zde můžete předsta-
vit i vy, výstava je otevřená pro autory 
z celého světa, profesionální výtvarníky 
i amatéry. Součástí výstavy je dopro-
vodný  program zahrnující komentova-
né procházky po zahradě a exkluzivní 
workshopy koláží.
⟶ Do 25. srpna si můžete prohlédnout 
v galerii Norbertov, blízko Müllerovy 
vily, výstavu Následovníci Adolfa Loose. 
Představuje nejen architektovy vybrané 
následovníky, ale i jejich pozoruhodná 
díla, která se nacházejí nejen ve Vídni 
a v České republice, ale i po celém světě.
⟶ Komentované vycházky s Hedvikou 
Čenkovou se během léta uskuteční hned 
dvě. 18. července vás provede zahradou 
Rothmayerovy vily a břevnovskou návsí. 
Sraz je v 19 hodin před vchodem do Ro-
thmayerovy vily, U Páté baterie 896/50.  
⟶ 24. srpna se můžete projít od barok-
ních hradeb k dejvické Sokolovně. Sraz 
je v 18 hodin naproti zastávce tramva-
je Vozovna Střešovice. Pozor, na obě 
vycházky je třeba si koupit předem vstu-
penku v e-shopu muzea na muzeumpra-
hy.cz nebo v pokladně dokumentačního 
centra na Norbertově. ■

Ačkoli většina vysokoškoláků odjela na prázdniny, Vektor 
Technická v kampusu pokračuje. Projekt je určený nejen 
pro studenty, ale i pro obyvatele šestky.

Během léta se můžete těšit na program 
plný koncertů a jam sessionů. Kon-
certy pokrývají různé hudební žánry 
a interprety, od indie rocku přes rap až 
po country. Hudební nadšenci ocení 
možnost užít si kvalitní živou hudbu 
v příjemné atmosféře. Jam session 
bude skvělou příležitostí pro všech-
ny hudebníky, kteří si chtějí společně 
zahrát a zaimprovizovat. Tento formát 
podporuje kreativitu a spontánnost, což 
vytváří jedinečnou hudební zkušenost 
pro účastníky i publikum.

Jedním z vrcholů letního programu 
bude komiksový minifestival Frame. 
Přináší výstavu, workshopy a setkání 
s autory komiksů, doprovodný program 
pro děti, komiksovou soutěž o knižní 
ceny a komiksový bazar. Atmosféru na-
víc doplní DJ se svým hudebním vystou-
pením.

Vektor Technická je ideálním cílem pro 
všechny, kteří hledají místo k odpočinku 
a setkávání s přáteli. Můžete sem přijít 
na kávu nebo pivo, otevřeno je vždy 
ve středu, ve čtvrtek a v sobotu. ■

Vektor Technická 
o prázdninách
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Proti paralelní dráze

Stanovisko ke kauze 
gymnázia Duhovka

Rozšíření kapacity letiště kvůli výstav-
bě paralelní dráhy je projekt, který 
vyvolává řadu zásadních otázek a obav. 
Nový návrh územního plánu obce Ho-
stivice je dalším krokem, aby projekt 
mohl dostat zelenou. Spolek Šárecké 
údolí a Spolek pro Hanspaulku s podpo-
rou dalších spolků jsou rozhodně proti 
a budou podávat námitky.

Proč vlastně potřebujeme rozšířit ka-
pacitu letiště? Již teď turisty přeplněné 
centrum představuje pro Prahu značnou 
zátěž a vede k problémům s dostupností 
bydlení a zvyšováním nájmů. Rostoucí 
počet cestujících významně zvyšuje do-

pravní zátěž Prahy 6, především na Ev-
ropské a v oblasti Veleslavína. Při nee-
xistenci kolejového spojení na letiště by 
rozšíření jeho kapacity problémy ještě 
prohloubilo. Maxima počtu cestujících 
dosáhlo letiště v roce 2019 – 17,8 mil. 
Při covidu počet klesl a loni dosáhl 13,8 
mil. Pro rozšíření letiště je platná EIA, 
která povoluje max 21 mil. cestujících. 
Je investice 32 miliard Kč do zvýšení 
kapacity o 5 mil. cestujících ekonomicky 
oprávněná? Naše obavy vzbuzuje zejmé-
na fakt, že Letiště Praha dlouhodobě 
deklarovalo cíl 30 mil. cestujících ročně 
a zda se tím neotevře prostor pro cargo 
– přepravu nákladu.

Za Spolek Pro Břevnov jsme 31. 5. 2024 
vydali stanovisko k připravovanému 
záměru výstavby gymnázia Duhovka 
v Břevnově. Stanovisko je určeno obča-
nům a zastupitelům a jeho hlavním cílem 
je, aby MČ uspořádala v místě záměru 
veřejné projednání. Nejdůležitější teze 
stanoviska přinášíme zkráceně níže.

/INFORMOVÁNÍ/ Nejsme spokojeni 
s dosavadní formou komunikace ze 
strany městské části. Vzhledem k tomu, 
že projekt gymnázia Duhovka je zámě-
rem na veřejných pozemcích, které jsou 
svěřeny do správy MČ P6, byli bychom 
očekávali včasné informování veřejnosti 
o daném záměru. /PRÁVO NA STAVBU/ 
Nájemce dotčených pozemků nemá 
v současné době v nájemní smlouvě 
žádné právo na stavbu na těchto pozem-
cích. Toto právo bylo obsaženo v původ-
ním znění smlouvy z roku 2011, v roce 

2021 však proběhlo uzavření dodatku 
této smlouvy, který odstavec o mož-
nosti stavby zrušil. Stalo se tak v návaz-
nosti na schválení přístavby a nástavby 
stávající budovy ZŠ Duhovka (realiza-
ce proběhla v roce 2023). /VELIKOST 
POZEMKU/ Dle příslušných předpisů 
vychází doporučená velikost pozemku 
gymnázií nejméně 34 m2 na jednoho 
žáka. Pro uvažované gymnázium vychází 
plocha pozemku pouze 10 m2 na jedno-
ho žáka. Tato čísla investor ani MČ P6 
v dosavadní debatě nijak nereflektovali. 
/ZAPOJENÍ ŠKOL/ Kromě veřejnosti by 
dle našeho názoru měly být do přípravy 
a informovanosti o projektu zapojeny 
také nejbližší veřejné školy, především 
ZŠ Pod Marjánkou, jejíž pozemky přímo 
sousedí s pozemky pro uvažovanou 
stavbu. /VEŘEJNÝ ZÁJEM/ Ptáme se, 
jak by postupovala MČ P6, pokud by se 
na tomto pozemku rozhodla vzdělávací 

Letiště plánuje rozšíření kapacity 
výstavbou paralelní dráhy, která má být 
o 1,5 km blíže centru. Jaké jsou vlast-
ně argumenty letiště? Především, že 
 nebudou využívat dráhu 12/30, která 
vede nad obydleným územím Prahy 
6 – to ale podmínkou v EIA není. Příč-
ná dráha zůstane a může být nadále 
 používána v případě údržby nebo 
 nepříznivých povětrnostních podmínek. 
Také tvrdí, že letadla nebudou létat 
v noci, ale EIA povoluje 40 letů každou 
noc. To nezní jako noční klid, že? Na pří-
kladu letiště Stansted v Londýně, kde 
bylo v roce 2018 odbaveno 27 milionů 
cestujících, lze demonstrovat, že je 
možné bez pečně provozovat letiště, 
a to i bez nočního provozu, i když nemá 
paralelní dráhu. 

Pokud se paralelní dráha bude re-
alizovat a provoz se tím významně 
přiblíží městu, pak Ruzyně, Dědina, 
Vokovice, Hanspaulka i Dejvice budou 
trpět zvýšeným hlukem a část Sedlce se 
dostane do pásma nadměrného hluku. 
Rozšíření kapacity letiště a přiblížení 
nové dráhy k městu a okolním obcím 
půjde na úkor kvality života a zdraví 
občanů a je v rozporu s cíli udržitelné-
ho rozvoje. Prioritou by měl být rozvoj 
vysokorychlostní železniční sítě v rámci 
ČR a do okolních zemí. ■

J. Koňaříková, V. Hodek, J. Kučera, 
 spolek Šárecké údolí

Stránka spolků a občanských 
iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů čin-
ných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na  spolky-redakce@praha6. org. Archiv 
a plné  verze článků na praha6. org. Texty 
nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně 
podepsané spolky a iniciativy. 

zařízení stavět sama. Na základě výše 
uvedeného se domníváme, že MČ v tom-
to případě nehájí veřejný zájem, ale 
zájem investora. /VÝZVA/ Rádi bychom 
tímto MČ P6 vyzvali k přerušení přípravy 
projektu výstavby gymnázia Duhovka 
ze strany investora, a to z toho důvodu, 
že dosavadní diskuze nebyla z její strany 
podle našeho názoru dostatečně ote-
vřená. V návaznosti na to bychom rádi 
MČ P6 vyzvali k veřejnému projednání 
v místě záměru.
Celé stanovisko je možné si přečíst 
na www.probrevnov.cz (dostupné 
z hlavní stránky). ■

Michal Volf, Spolek Pro Břevnov
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→ DIVADELNÍ LÉTO V KLUBOVNĚ
Dejvické divadelní léto se vrací do Kulturního centra Klubov-
na, a to od 24. do 27. srpna. 
Na zahrádce Klubovny vyroste šapitó plné divadelních před-
stavení pro dospělé i děti. Čtyřdenní akce je kouzelným ča-
soprostorem, kde se snoubí umění a letní atmosféra. Pro děti 
jsou připraveny interaktivní pohádky a hry, které nejen baví, 
ale také učí. Dospělí se mohou těšit na dramata a komedie, 
reflektující aktuální společenská témata. 
→ Festival otevře ekologická pohádka Rusalka od Vydří řeky, 
příběh zavede do šumavských lesů, kde Paní Šumava vypráví 
o historii a vlivu lidí na její krajinu. Představení s živou hudbou 
a loutkami přibližuje ekologická témata i nejmenším divákům.
→ Následuje zábavný stand-up se závažným podtónem 
Ládi Kardy Alkoholy o jeho zkušenosti se závislostí a životě 
 střízlivého člověka v kultuře a ve státě, kde je alkohol národ-
ním sportem. 
→ Plán B je inscenace A Studia Rubín o eskapismu, snech 
a úskalích jejich realizace, vyprávějící o hledání alternativních 
cest ke štěstí a smyslu života. 
→ Děti i dospělí se mohou těšit na Barevný svět Pipi Dlouhé 
punčochy, plný dobrodružství, přátelství a humoru, ale ukazu-
jící i složitější stránky života.  
→ Dinopera je unikátní inscenace o vývoji života na Zemi, kom-
binující poetické obrazy, hudbu a animované loutky, které se 
pohybují nejen v tradičním loutkářském portálku. 
→ Na závěr je tu Farmu, hybridní inscenace propojující film a di-

vadlo, reflektující současnou společenskou realitu prostřed-
nictvím poetické absurdity a technické zdatnosti, ukazující 
s nadhledem a humorem svět jako živý katalog zastrašování, 
útlaku a manipulace.

→ KAM K VODĚ NA ŠESTCE
Džbán Park
Jižní břeh vodní nádrže Džbán
Po–Pá 12–20 hod.
So–Ne 10–20 hod.
Symbolické vstupné: 20 Kč. Možnost zapůjčení lehátek, ob-
čerstvení, toalety, sprcha.

Koupaliště Petynka
Otevřená 4, Praha 6 – Střešovice
1. 6.–15. 8. 7.00–21.00
16. 8.–31. 8. 7.00–20.00
50 m bazén, tobogán, brouzdaliště, dětské hřiště, beachvo-
lejbal, stoly na pingpong, občerstvení, wifi, bezbariérový 
přístup. Info o vstupném na www.kouplistepetynka.cz

Koupaliště Divoká Šárka
Divoká Šárka 8/2, Praha 6
Denně 9–19 hod.
beachvolejbal, badmington, stolní tenis. Platby pouze hotově. 
Celodenní vstupné 200 Kč, děti 60 Kč. Více info na koupalis-
te-sarka.webnode.cz

→ PROCHÁZKY S OPEN HOUSE
Velký strahovský stadion / prohlídka pro děti
20. 7. 15.00
25. 8. 15.00 
Procházka je určena pro děti od 6 do 12 let, které ji zvládnou 
absolvovat samy bez doprovodu rodičů. Prohlídka jednoho 
z největších stadionů světa odkryje nejen poutavý příběh 
jeho vzniku, ale nabídne dětem možnost se interaktivní for-
mou dozvědět více o architektuře tohoto kolosu. Rezervace 
vstupenek předem na GoOut.net.

Velký strahovský stadion – z tribuny na tribunu
11. 8. 15.00 a 17.00 
24. 8. 15.00 / V UKRAJINŠTINĚ
Komentovaná prohlídka Velkého strahovského stadionu vás 
zavede do prezidentského salonku, na západní tribunu nebo 
ochozy. Odvážlivci mohou vystoupat 130 schodů do tzv. 
„skleníku“, místa, kde stávala dříve vstupní brána a kde se 
otevírají úžasné výhledy na celý stadion. Rezervace vstupe-
nek předem na GoOut.net.
Více na https://www.openhousepraha.cz/kalendar-akci/

Letní dětské výtvarné 
sympozium ve Villa Pellé

Cena 2650 Kč

Zakoupíte přes GoOut
www.villapelle.cz
Pelléova 91/10, Praha 6

Pro děti od 7 do 12 let
Vedou lektorky Ateliéru Pellé
Omezená kapacita
dilny@villapelle.cz

19–22/8
9–12.30

PLANETA 
ZVÍŘAT

Kdo ví, jakého domácího  
mazlíčka měl Picasso?
A proč faraoni a slavní malíři 
milovali kočky? Na sympoziu  
objevíme všechna zvířata ze 
světa umění a každý účastník 
si vytvoří sochu svého  
oblíbeného zvířete, které  
si odnese domů. 

Foto: Radomír Kočí
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→ PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 5/208, Praha 6, tel.: 233 321 313, 
724 737 352, info@piseckabrana.cz,  
www.piseckabrana.cz

Výstava Červenec
Dobré světlo
Výstava fotografií Petra Hojdy z filmu 
Dobré světlo na počest nedožitých stých 
narozenin režiséra Karla Kachyni. Byla to 
doba, kdy zobrazovat nahé ženské tělo 
bylo považováno za podezřelou a do port-
folia socialistického realismu nehodící se 
činnost. Vstup volný

Výstava Srpen
Václav Havel známý neznámý
Dvacet portrétů z let 1937–2011. Výstava 
připravená u příležitosti oslav dvaceti let 
existence Knihovny Václava Havla je kolá-
žovým života během dramatika, disidenta, 
prezidenta a v neposlední řadě též občana 
VH. Sestavená ze dvou desítek méně zná-
mých snímků. Vstup volný

→ KC KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6, tel.: 739 834 056,  
klubovna@povalec.cz,  
klubovna.povalec.cz

2. 7. 19.00 koncert → Mad Dog, Easy Aids, 
Destraktor

3. 7. 21.00 Letní kino → Zoolander
4. 7. 19.30 koncert → Silný kafe
5. 7. 21.00 djs → Thalassophobia & 
33Movement
6. 7. 19.30 koncert → The Gripes
8. 7. 20.00 koncert → Magic:the 
Gathering – draft
9. 7. 19.30 koncert → Stratoslav (UA)
10. 7. 21.00 Letní kino → Jak mít sex
11. 7. 19.00 koncert → Agat (ISR), 
Drum’n’rap, Mc Provaz
12. 7. 19.00 koncert → Slimbeetch, Malibu 
Shots, Aligator
13. 7. 19.30 koncert → Projket Irma, 
Herons Vector
16. 7. 19.30 promítání → Vzít si prostor – 
dokument o graffiti scéně v Mexiku
17. 7. 21.00 Letní kino → Sestry z kouřové 
sauny
18. 7. 19.00 koncert → Kočkotýpek, Želvy 
Ganja, Sicko2442
20. 7. djs → Dark Atmo Beats
24. 7. 21.00 Letní kino → Stovky bobrů
7. 8. 21.00 Letní kino → Máme prachy
14. 8. 21.00 Letní kino → Priscilla
17. 8. 19.30 koncert → Unholy Division
20. 8. 19.30 koncert → Ameline
21. 8. 21.00 Letní kino → Priscilla
24. 8. 20.00 Dejvické divadelní léto → 
Rusalka od Vydří řeky
24. 8. 20.00 Dejvické divadelní léto → 
Alkoholy
25. 8. 15.00 Dejvické divadelní léto → Pipi 
Dlouhá Punčocha
25. 8. 20.00 Dejvické divadelní léto → 
Dinopera
26. 8. 20.00 Dejvické divadelní léto →  
Plán B
27. 8. 20.00 Dejvické divadelní léto → 
Farmu
28. 8. 21.00 Letní kino → Chlapec 
a volavka
29. 8. 19.30 koncert → Jula

→ KINO DLABAČOV 
Bělohorská 24, Praha 6. Pokladna otevře-
na 30 min. před začátkem  představení. 
 Program na stránkách. dlabacov.cz 
a na  facebooku.

2. 7. 18.30 Prázdniny s Broučkem
 20.30 Gump – jsme dvojka
3. 7. 18.30 Máme prachy!
  20.30 FILMOVÝ KLUB → Jarmusch: 

Trvalá dovolená (1980)
4. 7.  16.30 Kočka a pes: Šílené 

dobrodružství
 18.30 Motorkáři
 20.30 Prázdniny s Broučkem
5. 7. 16.30 Asteroid City/KINO SENIOR 
 18.30 Mizerové: Na život a na smrt
 20.30 Tiché místo: První den

6. 7. 14.30 Já, padouch 4
 16.30 Lassie: Nové dobrodružství
 18.30 Máme prachy!
 20.30 Mizerové: Na život a na smrt
7. 7. 16.30 Já, padouch 4
 19.00 Horizont: Americká sága
9. 7. 18.30 Gump – jsme dvojka
 20.30 Prázdniny s Broučkem
10. 7. 18.30 Máme prachy!
  20.30 FILMOVÝ KLUB → Jarmusch: 

Podivnější než ráj (1984)
11. 7.  16.30 Jeanne du Barry – Králova 

milenka
 18.30 Dokonalé dny
 20.30 Zápisník alkoholičky
12. 7.  16.30 Aristokratka ve varu → KINO 

SENIOR
 18.30 Motorkáři
 20.30 Vezmi mě na Měsíc
13. 7. 14.30 Lassie: Nové dobrodružství
 16.30 Já, padouch 4
 18.30 MaXXXine
 20.30 Vezmi mě na Měsíc
14. 7. 16.30 Gump – jsme dvojka
 19.00 Duna: Část druhá
16. 7. 18.30 Prázdniny s Broučkem
 20.30 Zápisník alkoholičky
17. 7. 18.30 Máme prachy!
  20.30 LETNÍ FILMOVÝ KLUB → 

Jarmusch: Mimo zákon (1986)
18. 7. 16.30 Jak zachránit draka
 18.30 Jen řeka teče
 20.30 Zahradníkův rok
19. 7. 16.30 Hotel Palace → KINO SENIOR 
 18.30 MaXXXine
 20.30 Twisters
20. 7. 14.30 V hlavě 2
  16.30 Krotitelé duchů: Říše ledu → 

dabing
 18.30 Twisters
 20.30 Rivalové
21. 7. 16.30 V hlavě 2
 19.00 Horizont: Americká sága
23. 7. 18.30 Zápisník alkoholičky
 20.30 Zahradníkův rok
24. 7. 18.30 Zatracená krvavá láska
  20.30 FILMOVÝ KLUB → Jarmusch: 

Tajuplný vlak (1989)
25. 7. 16.30 Hodně štěstí, pane Veliký
 18.30 Papežův zákon
 20.30 Zahradníkův rok
26. 7.  16.30Tady Havel, slyšíte mě? → KINO 

SENIOR 
 18.30 Priscilla
 20.30 Rivalové
27. 7. 14.30 Já, padouch 4
 16.30 → KINO JUNIOR – V hlavě 2
 18.30 Zatracená krvavá láska
 20.30 Deadpool & Wolverine
28. 7. 16.30 Lassie: Nové dobrodružství
 19.00 Furiosa: Sága Šíleného Maxe
30. 7. 18.30 Zápisník alkoholičky
 20.30 Zahradníkův rok
31. 7. 18.30 Priscilla

Vaclav a Ivan Havlovi, 1951
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Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, 
byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE NA TEL.: 702 410 965. 
Sedm dní v týdnu.

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ 
PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ - SÍTĚ PROTI HMYZU. Tel: 733 720 950  
- pavel.janci@email.cz

PEDIKÚRA V POHODLÍ VAŠEHO DOMOVA. CERTIFIKOVANÁ PEDIKÉRKA  
T. 608 319 110, E-MAIL: barborajanickova@centrum.cz

Vykupujeme starší české i zahraniční knihy. Morgan Books. Verdunská 23. 
776 062 847

Přímý zájemce koupí byt nebo nemovitost v okolí Prahy pro své děti. Seniory 
mohu nechat v bytě na dožití. Platba ihned. Na stavu bytu nezáleží.  
Tel.: 608 661 664

Prodám GARÁŽ u ulice Pod Petřinami, M Veleslavín. Cena 970 000 Kč,  
tel: 731 131 344.

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokarton. Sezonní sleva 
10 %. Volejte 603 432 476.

  20.30 FILMOVÝ KLUB → Jarmusch: 
Noc na Zemi (1991)

1. 8. 16.30 Wonka/dabing
 18.30 Stovky bobrů
 20.30 Zápisník alkoholičky
2.8.  16.30 Létání pro začátečníky/KINO 

SENIOR 
 18.30 Back to Black
 20.30 Deadpool & Wolverine
3. 8. 14.30 Harold a kouzelná pastelka
 16.30 Já, padouch 4
 18.30 Twisters
 20.30 Deadpool & Wolverine
4. 8. 16.30 Harold a kouzelná pastelka
 19.00 Horizont: Americká sága

→ LETNÍ KINO DLABAČOV
Vstupné 150 Kč, sleva pro studenty, 
 seniory a ZTP. Kino promítá od úterý 
do soboty před vstupem do kavárny kina. 
K dispozici židličky, polštářky, deky a pří-
mý vstup do kavárny otevřené po dobu 
promítání.

2. 7.  21.15 Starci na chmelu 
3. 7.  21.15 Hitchcock: Okno do dvora 
4. 7.  21.15 Až vyjde měsíc 
5. 7.  21.15 Ostře sledované vlaky 
6. 7.  21.15 Big Lebowski 
9. 7.  21.15 Limonádový Joe 
10. 7. 21.15 Almodóvar: Vše o mé matce 
11. 7. 21.15 Shaun of the Dead 
12. 7. 21.15 Rozmarné léto 
13. 7. 21.15 Čaroděj ze Země OZ 
16. 7. 21.15 Kdyby tisíc klarinetů 
17. 7. 21.15 Hitchcock: Vertigo 
18. 7. 21.15 Grandhotel Budapešť
19. 7. 21.15 Zločin v šantánu 
20. 7. 21.15 Klub rváčů 
23. 7. 21.15 Dáma na kolejích 
24. 7. 21.15 Almodóvar: Rozkoš v oblacích 
25. 7. 21.15 Rudý vs. Mrtvý 
26. 7. 21.15 Skřivánci na niti 
27. 7. 21.15 Snídaně u Tiffanyho 
30. 7. 21.15 Světáci 
31. 7. 21.15 Hitchcock: Na sever 
Severozápadní linkou 
1. 8.  21.00 Francouzská depeše... 
2. 8.  21.00 Báječní muži s klikou 

3. 8.  21.00 Zběsilost v srdci 
6. 8.  21.00 Noc na Karlštejně 
7. 8.  21.00 Almodóvar: Julieta 
8. 8.  21.00 Skautův průvodce zombie 
apokalypsou 
9. 8.   21.00 Postřižiny 
10. 8. 21.00 Zpívání v dešti 
13. 8. 21.00 Hvězda padá vzhůru 
14. 8. 21.00 Hitchcock: Psycho
15. 8. 21.00 Asteroid City 
16. 8. 21.00 Slavnosti sněženek 
17. 8. 21.00 Delikatesy 
20. 8. 21.00 Drahé tety a já 
21. 8. 21.00 Almodóvar: Bolest a sláva 
22. 8. 21.00 Mrtví neumírají 
23. 8. 21.00 Vesničko má středisková 
24. 8. 21.00 Čínská čtvrť 
27. 8. 21.00 Pražákům, těm je hej 
28. 8. 21.00 Hitchcock: Ptáci 
29. 8. 21.00 Mamma Mia! 
30. 8. 21.00 Konec starých časů 
1. 9.    21.00 Trhák 

→ LETNÍ KINO U KEPLERA
Park Maxe van der Stoela. kinoukeplera.cz

5. 7.   21.30 Dokonalé dny
6. 7.   21.30 Přišla v noci
12. 7.  21.30 Mosty
13. 7.  21.30 Ve jménu cti
19. 7.  21.30 Karaoke Blues
20. 7. 21.30 Bratříček Karel           
26. 7. 21.30 #annaismissing
27. 7.  21.30 Večer s českým krátkým 
filmem
 

→ MĚSTSKÁ KNIHOVNA V PRAZE
pobočka Petřiny, U Petřin 2511/1,  Praha 6, 
tel.: 770 130 242

4., 11., 18., 25. 7. v 13.00 Výtvarný klub 
seniorů, vstup zdarma. Každý čtvrtek 
v 15.00 konverzace v angličtině, vstup 
zdarma, nutná rezervace
2. 7. v 9.15 Cvičení pro pevný střed těla, 
vstup zdarma, nutná rezervace
2. 7. v 10.15 Cvičení pro pevný střed těla, 

vstup zdarma, nutná rezervace
9. 7. v 9.15 Cvičení pro pevný střed těla, 
vstup zdarma, nutná rezervace
9. 7. v 10.15 Cvičení pro pevný střed těla, 
vstup zdarma, nutná rezervace
10. 7. v 15.00 Letní tvoření – Hra na cesty, 
vstup zdarma
17. 7. v 15.00 Letní tvoření – Záložka 
do knihy, vstup zdarma
11., 18., 25. 7. v 15.00 Kurz malování rostlin 
(květin) akvarelem, vstup zdarma

→ FRESH SENIOR 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, Písecká 
Brána K Brusce 5, Praha 6, piseckabrana.cz, 
tel.: 224 326 180, e-mail: info@ porteos.cz, 
freshsenior.cz

Přejeme všem našim příznivcům příjemné 
letní dny a těšíme se na shledání při našich 
podzimních akcích. Připomínáme zároveň, 
že je možné se přihlašovat do dalšího běhu 
kurzů, které se konají od září ve Villa Pellé 
každé úterý, středu a čtvrtek dopoledne. 
Přihlašovat se můžete na výtvarný kurz, 
jógu, angličtinu, francouzštinu, trénink 
paměti nebo rehabilitační cvičení s prvky 
tai-ji a čchi kung. Více informací na emai-
lové adrese karolina@freshsenior.cz
nebo na www.freshsenior.cz/kurzy.

→ SENIORFITNES
Uralská 6, Praha 6, tel.: 281 910 522,  
seniorfitnes.cz

Rozchoď babičku – cvičení doma pro seni-
ory s omezenou pohyblivostí pod vedením 
odborně vyškolených lektorů. Cvičení pro-
bíhá buď na židlích nebo na lůžku podle 
zdravotních možností seniora. Toto cvičení 
pomáhá od bolesti zad, pomáhá udržovat 
klouby a svaly v kondici, zajišťuje správnou 
funkci krevního oběhu a srdce, zlepšuje 
dýchání a zlepšuje psychický stav. Bližší in-
formace na tel. 602 558 135 a 775 353 366, 
na e-mailu a.krupkova@seniorfitnes.cz, 
rozchodbabicku.cz
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POMÁHÁME
BYTOVÝM
DRUŽSTVŮM

Poradenské centrum
ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA Vám nabízí bezplatnou pomoc. 
Věříme, že informované rozhodování v oblasti energetiky může vést 
k významným změnám, nejen na úrovni jednotlivých domácností, ale 
i celého města. Naše pomoc je určena převážně  pro předsedy byto-
vých družstev, společenství vlastníků jednotek či střední investory v 
oblasti bytové výstavby, v oblasti průmyslu či terciárních služeb, kteří 
připravují rekonstrukce anebo novostavby. Pošlete nám písemně Váš 
dotaz anebo si u nás sjednejte schůzku s našim energetickým porad-
cem. Umíme Vám pomoci kvalifikovanou radou z oblasti energetiky a 
související legislativy.

ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA 
se snaží nabídnout řešení a poradenství, které odpovídá aktuálním po-
třebám a zároveň dbá na budoucnost. Chceme, aby obyvatelé Prahy 
měli k dispozici nejlepší možné informace a mohli se tak rozhodnout 
pro energetické řešení, které je pro ně nejlepší. Ať už jde o moderní 
metody vytápění, obnovitelné zdroje nebo inovativní technologie, naše 
poradna je zde, aby podpořila každého, kdo hledá cestu k udržitelné 
budoucnosti.

• Út, St, Čt | 9:00-17:00  
osobní schůzky u nás po dohodě s konzultanty

• tel | +420 734 888 775
• e-mail | info@cepor.cz
• WeB | WWW.ceSkaenergetickaporadna.cz
• praHa 4 | ŽeletavSká 1525/1 

NOVĚ OTEVŘENÁ 
KANCELÁŘ

ČESKOU ENERGETICKOU PORADNU provozuje AA Beta Consulting, s. r. o.   IČO: 21023557
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IPPA Café nově je i na Břevnově!
Po předložení tohoto voucheru máte 30% slevu 

na dezerty s sebou v provozovně IPPA Café 

Břevnov (Bělohorská 724, Praha 6).

Těšíme se na vás v IPPA Café.

Slaďme se!

Akce trvá od 1.7. do 31.8.2024ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz, www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY i poškozené,do r.1970. 
Máme zájem o dečky, přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze skla. 
Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. Gramofony, telefony,psací stroje. 
Porcelán-sošky, hrnky, kořenky. Stříbro, alpaka, kov – příbory, mísy, košíky, 

tácy. Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. Hodiny, 
budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, zvířata, Madona. Šperky–české 

granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací stůl  
s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, věšáky.Lampy, lustry.  

Předměty z Číny, Orientu.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, i když nic  

nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz
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POMÁHÁME 
SPOLEČENSTVÍ 
VLASTNÍKŮ 

Poradenské centrum
ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA Vám nabízí bezplatnou pomoc. 
Věříme, že informované rozhodování v oblasti energetiky může vést 
k významným změnám, nejen na úrovni jednotlivých domácností, ale 
i celého města. Naše pomoc je určena převážně  pro předsedy byto-
vých družstev, společenství vlastníků jednotek či střední investory v 
oblasti bytové výstavby, v oblasti průmyslu či terciárních služeb, kteří 
připravují rekonstrukce anebo novostavby. Pošlete nám písemně Váš 
dotaz anebo si u nás sjednejte schůzku s našim energetickým porad-
cem. Umíme Vám pomoci kvalifikovanou radou z oblasti energetiky a 
související legislativy.

ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA 
se snaží nabídnout řešení a poradenství, které odpovídá aktuálním 
potřebám a zároveň dbá na budoucnost. Chceme, aby obyvatelé 
Prahy měli k dispozici nejlepší možné informace a mohli se tak roz-
hodnout pro energetické řešení, které je pro ně nejlepší. Ať už jde o 
moderní metody vytápění, obnovitelné zdroje nebo inovativní techno-
logie, naše poradna je zde, aby podpořila každého, kdo hledá cestu k 
udržitelné budoucnosti.

• Út, St, Čt | 9:00-17:00  
osobní schůzky u nás po dohodě s konzultanty

• tel | +420 734 888 775
• e-mail | info@cepor.cz
• WeB | WWW.ceSkaenergetickaporadna.cz
• praHa 4 | ŽeletavSká 1525/1

NOVĚ OTEVŘENÁ 
KANCELÁŘ

ČESKOU ENERGETICKOU PORADNU provozuje AA Beta Consulting, s. r. o.   IČO: 21023557

CENTRUM

HOSTIVICEHOSTIVICE

Moderní byty 1+kk až 4+kk, 
komerční prostory 
a kancelářské jednotky 
k prodeji.

www.centrum-hostivice.cz +420 722 984 833

doctoroptic.cz doctor.optic www.doctoroptic.cz

Praha 6 - Ruzyně
Centrum DELTA B, Žukovského 887/4
T: +420 731 413 360
E: dedina@doctoroptic.cz
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„ Chci v rukou mít zlato, 
tu čarovnou moc!“

Městská část Praha 6 Vás zve
do Šárky na operu, pořádanou v rámci oslav Dne Prahy 6 

a 200. výročí narození Bedřicha Smetany. 

Na místě původního přírodního divadla 
v produkci Originálního hudebního divadla Praha 

vystoupí sólisté, orchestr a sbor Národního divadla v Praze.

Neděle 1. září 2024 ve 14.00 hod.

OPERA V ŠÁRCE 2024

TajemsTajemsttvíví

VSTUP 
zdarma

Nezapomeňte deky na sezení, případně pláštěnky. 
Prosíme o ohleduplnost k přírodnímu parku. V celém areálu je zákaz kouření.

Návštěvníci akce souhlasí s fotografickým a audiovizuálním záznamem.

www.praha6.cz
www.operavsarce.cz
www.musictheatre.cz

PŘEDSTAVENÍ POŘÁDANÉ KE DNI PRAHY 6 
A V RÁMCI OSLAV 200.  VÝROČÍ NAROZENÍ B.  SMETANY

BEDŘICH SMETANA

Malina, konšel - František Zahradníček, Kalina, konšel - Martin 
Bárta, Panna Róza, sestra Malinova - Kateřina Jalovcová, 
Blaženka, dcera Malinova - Jana Sibera, Vít, syn Kalinův – Aleš 
Briscein, Bonifác, vysloužilec -  Luděk Vele, Skřivánek, zpěvák 
- Martin Šrejma, Mistr zednický - Jiří Hájek, Hospodská - Lucie 
Hájková, Jirka, zvoník - Josef Moravec, Duch frátera Barnabáše 
- Miloš Horák

Dirigent – Jan Chalupecký, Režie – Jana Divišová, Renée Nachtigallová, 
Kostýmy – Josef Jelínek, Sbormistr – Lukáš Kozubík, Hudební příprava - Jitka Nešverová


